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Čas je, da Kranj dobi
županjo
Kot druga je kandidaturo na
jesenskih županskih volitvah
v Kranju napovedala Hermi-
na Krt, vedno več pa je pre-
pričanih, da je čas, da Kranj
dobi županjo.

Najprej rešitev, 
potem kazen
Peter Gregorič iz Ulice Ton-
čka Dežmana v Krajevni
skupnosti Huje je na svojem
primeru opozoril na star, a
še vedno nerešen problem
parkiranja.

Veliko zanimanje 
za Rossijev motor
V salonu servisa Štern so si
prejšnji teden ljubitelji moto-
rističnih dirk lahko ogledali
motocikel, na katerem je slo-
viti italijanski dirkač Valenti-
no Rossi osvajal številna dir-
kališča po svetu.
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Ne risanje, beseda 
jo je zanimala 
V začetku aprila so v Klubu
ljubiteljev Prešernovega gle-
dališča Kranj gostili umetnici
Jelko in Darjo Reichman.

Varno 
v življenje

Dve soboti zapovrstjo je 
v Kranju potekala prireditev, ki
so jo organizatorji poimenovali
"Vaša izkušnja - naš nasvet -
varno v življenje".
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Pod Pungartom nove
grmovnice in drevje

Ob letošnji slovenski čistilni akciji 
so bili v Kranju člani Jamarskega društva
Carnium pobudniki zasaditve brežine pod
Pungartom.
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Danica Zavrl Žlebir

Kranj - Na delovnem obisku
na Gorenjskem so ministri
obiskali tudi več kranjskih
podjetij in ustanov. Tako se
je minister za delo Ivan Sve-
tlik ustavil na območni služ-
bi Zavoda za zaposlovanje v
Kranju, kjer je slišal, da so
razmere glede brezposelno-
sti in novega zaposlovanja
na Gorenjskem manj dra-
matične kot drugod v Slove-
niji. Ogledal si je tudi zavod
Korak za varstvo in rehabili-
tacijo oseb po poškodbi gla-
ve. Minister za pravosodje
Aleš Zalar je obiskal gorenj-
ska sodišča, med njimi tudi
okrožno sodišče v Kranju,
sestal pa se je tudi s pred-
stavniki gorenjske nevladne

organizacije zavodov, dru-
štev in ustanov GROZD, s
katerimi se je med drugim
pogovarjal o mediaciji kot
zunajsodni poravnavi spo-
rov. Z vodstvom Osnovnega
zdravstva Gorenjske in
zdravniki koncesionarji se je
srečal novi zdravstveni mi-
nister Dorjan Marušič, bil
pa je tudi na zavodu za
zdravstveno varstvo Kranj.
Finančni minister Franc
Križanič je obiskal družbo

Sava, Gorenjsko banko in
davčni urad v Kranju,
obrambna ministrica Ljubi-
ca Jelušič pa izpostavo upra-
ve za zaščito in reševanje.
Minister za šolstvo Igor
Lukšič je bil na kranjski
gimnaziji in v OpenLabu,
prometni Patrick Vlačič pa
na gradbišču letališča na Br-
niku, ki so ga že naslednji
dan znova odprli. Nekatere
ustanove so obiskali tudi dr-
žavni sekretarji. Vladni ob-
isk se je končal s srečanjem
ministrske ekipe z župani,
gospodarstveniki, poslanci
in drugimi v Kranju, ki mu
je predsedoval premier Bo-
rut Pahor. Med drugim smo
slišali, da je Gorenjska v pri-
merjavi z doslej obiskanimi
regijami prijetno preseneče-

nje, ki zna stvari hitro in
uspešno reševati. Župani so
na vlado naslovili več vpra-
šanj, med njimi tudi o pro-
jektu GORKI, ki žuli števil-
ne med njimi in ga občine
brez pomoči države in ev-
ropskih skladov ne bodo
mogli izvesti. Borut Pahor je
dejal, da bo v prvi polovici
maja sklical sestanek z vse-
mi deležniki, ki jih zadeva ta
problem, da najdejo skupno
rešitev. 

Z vlado tudi 
o projektu GORKI

Aprila je Gorenjsko obiskala ministrska ekipa 
s predsednikom vlade Borutom Pahorjem. 
V Kranju tudi o projektu GORKI.
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Vilma Stanovnik

Kranj - "Projekt ločenega
zbiranja odpadkov je za
našo občino zelo pomem-
ben in obsežen projekt, vanj
pa smo vključeni prav vsi
prebivalci. Od vseh namreč
pričakujemo, da jim za či-
stejše okolje ni vseeno in da
bodo odpadke ločevali. Tako
smo prejšnji teden, od 19.
aprila naprej, začeli razde-
ljevati nove zabojnike. Naj-
prej so jih dobila gospodinj-
stva na območju Žabnice,
Bitenj, Gorenje Save in Bes-
nice ter nato na področju
Stražišča in Jošta, do 7. maja
pa jih bodo imeli tudi ostali
na območju desnega brega.
Sledilo bo razdeljevanje za-
bojnikov na območju Čirč,
Hrastja, Predoselj in Brito-
fa, nato pa še na območju
krajevnih skupnosti Teneti-
še, Trstenik, Goriče, Golnik
in Kokrica, kjer naj bi imeli
zabojnike do 21. maja. Za-
dnje območje občine, kjer
bodo gospodinjstva dobila
zabojnike med 24. majem
in 4. junijem pa bo območje
centralnih krajevnih skup-
nosti, kjer je tudi največje
število večstanovanjskih ob-

jektov in kjer pričakujemo,
da bi lahko imeli tudi nekaj
težav. Sicer pa uvajanje pro-
jekta ločenega zbiranja od-
padkov poteka nemoteno,
odzivi ljudi so pozitivni," je
o enem največjih skupnih
projektov v kranjski občini
povedal kranjski podžupan
Stane Štravs, ki je tudi vodja
projekta ločenega zbiranja
odpadkov.
Uvajanje novosti pri zbira-

nju odpadkov je tudi ena pr-
vih pomembnih nalog nove-
ga direktorja Komunale
Kranj Aleksandra Saša Zu-
pana. "Z novim načinom lo-
čevanja odpadkov po siste-
mu od vrat do vrat naj bi se
bistveno zmanjšala količina
mešanih odpadkov, zmanj-
šalo naj bi se število odvozov,
posledično pa bodo na nižje
cene na položnicah, ne naza-
dnje pa naj bi tako vsi skupaj
prispevali k varovanju oko-
lja," je na priložnostni tisko-
vni konferenci poudaril novi
direktor Komunale Kranj
Aleksander Sašo Zupan in
dodal, da bodo prav vsa go-
spodinjstva z novimi zaboj-
niki dobila tudi natančna na-
vodila, kateri odpadki sodijo
v katerega od njih.

Novi direktor Komunale Kranj Aleksander Sašo Zupan je
prepričan, da bo menjava obstoječih zabojnikov z novimi
tremi za ločeno zbiranje odpadkov pripomogla tudi k 
manjšim stroškom. I Foto: Tina Dokl

Prihajajo novi zabojniki
za nove čase
V kranjski občini trenutno poteka razvoz novih zabojnikov za zbiranje odpadne embalaže in bioloških
odpadkov, z njihovo uporabo pa naj bi se bistveno zmanjšala količina mešanih odpadkov, kar bo 
pomenilo manjše stroške tako za Komunalo Kranj kot gospodinjstva.
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Vilma Stanovnik

Kranj - Člani IPA moto klu-
ba Slovenije (Mednarodno
policijsko združenje oziro-
ma International police as-
sociation), Policijske uprave
Kranj in Mestne občine
Kranj so dve aprilski soboti
zapored pripravili varnostno
prometni prireditvi, ki sta
najprej pred Mercator cen-

trom na Primskovem, nato
pa še na Laborah, potekali
pod skupnim imenom "Vaša
izkušnja - naš nasvet - varno
v življenje."
Prva prireditev je bila name-
njena predvsem motoristom,
druga pa tudi vsem drugim,
ki jim ni vseeno, kako ravnati
v prometu, kakšne pasti jih
čakajo in kako s svojo skrbjo
in odgovornostjo lahko pri-

spevajo za varnost vseh ude-
ležencev v prometu. "Udelež-
ba motoristov in tudi vseh
drugih obiskovalcev je bila
zelo dobra in verjamemo, da
so udeleženci razumeli na-
men prireditve," je povedal
vodja prireditve Damjan Ber-
toncelj iz Policijske uprave
Kranj, ki je bil navdušen nad
dejstvom, da se je varnostno
prometnih prireditev udeleži-

lo tudi veliko družin z otroki,
zlasti mladi pa so si z zanima-
njem ogledovali tako delo po-
licistov, gasilcev, reševalcev
kot tudi opremo. Prav tako so
lahko brezplačno opravili teh-
nične preglede jeklenih ko-
njičkov, se seznanili z najbolj
ugodnimi zavarovanji in pre-
izkusili tako praktično kot te-
oretično znanje prometnih
predpisov.

Varno v življenje v praksi
Dve soboti zapovrstjo je v Kranju potekala prireditev, ki so jo organizatorji poimenovali "Vaša izkušnja
- naš nasvet - varno v življenje".

Kranj - Kolesarski klub Sava
Kranj bo v sodelovanju z
Mestno občino Kranj 29.
maja že triinštiridesetič za-
pored organiziral tradicio-
nalno mednarodno kolesar-
sko dirko za Veliko nagrado
Kranja - Memorial Filipa
Majcna in v njenem sklopu
30. maja tudi dirko Po uli-
cah Kranja. Prestižna Velika
nagrada Kranja in nostalgič-
na dirka Po ulicah Kranja
sta edinstvena primera
žlahtne kolesarske tradicije
in kakovosti, ki je v Sloveni-

ji že dolga leta brez konku-
rence. 
V soboto, 29. maja, bo ob 13.
uri start dirke za VN Kranja
- Memorial Filipa Majcna na
177,3 kilometra dolgi trasi v
bližnji okolici Kranja in v sa-
mem Kranju, s šestimi gor-
skimi in petimi letečimi cilji
in s končnim ciljem med
peto in pol šesto uro, odvis-
no od predvidene povprečne
hitrosti kolesarjev. Medtem
ko se bodo kolesarji potili na
sedmih nadvse atraktivnih
krogih v okolici Kranja, bo v

ciljnem prostoru vrvelo od
dogajanj. Krožne dirke za
naše najmlajše, prihod kole-
sarjev Društva onkoloških
bolnikov na cilj, ponudbe v
kolesarski vasi, prikazi tre-
ningov vrhunskih športni-
kov kolesarjev, bogata go-
stinska ponudba ... vse to in
še več ob spremljavi žive
glasbe, tudi po razglasitvi re-
zultatov.
Nedeljska Po ulicah Kranja
se bo začela z dirko dečkov
že ob 8.30, se uro kasneje
nadaljevala z dirko mlajših

mladincev in še uro kasneje
s startom starejših mladin-
cev. Ob 11.35 bodo nastopile
ženske in ob 12. uri člani -
med njimi večina tistih, ki
so že nastopili dan prej in še
drugi, ki na Veliki nagradi
Kranja niso imeli pravice
nastopa. V cilj bodo kolesar-
ji pripeljali predvidoma ob
13.50, deset minut kasneje
bo razglasitev rezultatov.
Vse podrobnosti o obeh dir-
kah so na voljo na spletnih
straneh www.vn-kranja.si in
na www.kklub-sava.si.

Jubilejni 10. Županov tek - Kranj 2010

Jubilejni 10. Županov tek bo letos potekal v soboto, 29.
maja, na Brdu pri Kranju, start bo ob 10. uri. Tekači in te-
kačice se bodo lahko pomerili v teku na 10.000 m in
2100 m. Za najmlajše bo v času prireditve organiziran
animiran program z igrami in tekom, obiskal jih bo tudi
čarovnik Grega. Predhodne prijave bodo možne preko
spleta na naslovu www.omamljen.si ali po telefonu
04/236 13 45 do vključno 27. maja 2010. Startnina za oba
teka pri predhodnih prijavah znaša 10 evrov, za otroke,
učence, dijake, študente, upokojence, organizirane člane
društev 5 evrov, skupine in družine pa 15 evrov. Na dan
dogodka pa bodo udeleženci odšteli 5 evrov več. Pri-
spevki za startnino in donatorska sredstva bodo name-
njena Fundaciji Vincenca Drakslerja za odvisnike - usta-
novi za zdravljenje odvisnikov, pomoč odvisnikom in
njihovim svojcem se zbirajo na TRR št. 60000-
0000000459 pri Hranilnici LON. V okviru spremljeval-
nega programa teka bo Fundacija Vincenca Drakslerja
organizirala tudi 1. sejem nevladnih organizacij na Go-
renjskem, na katerem bodo društva, zavodi in ustanove
z različnih področij predstavili svoje programe in delova-
nje. Sejem bo potekal med 8. in 12. uro. M. V.

Vilma Stanovnik

Kranj - Kranjski svetniki so
se prejšnji teden zbrali na
36. seji, ena najpomembnej-
ših odločitev, ki so jo spreje-
li, pa je zagotovo potrditev
zasebnega partnerja in skle-
nitve koncesijskega javno-
zasebnega partnerstva za iz-
gradnjo in upravljanje telo-
vadnic pri podružnični
osnovni šoli v Goričah in pri
osnovni šoli v Besnici. Po-
godbo bodo odgovorni na
kranjski občini podpisali s
Splošnim gradbenim pod-
jetjem Tehnik, ki že gradi
podobno telovadnico v Žab-
nici. Tehnik je bil namreč
edini ponudnik za izvedbo
projekta, tako da so se svet-
niki, kljub nekaterim po-
mislekom o najboljši možni
ponudbi vseeno odločili, da
sklep potrdijo, saj si želijo,
da bi bili telovadnici zgraje-
ni že do novega šolskega
leta. Precej polemik je bilo
na seji tudi glede študije gle-
de šolskih okolišev, svet pa

je v sklepu naložil občinski
upravi, da pri Ministrstvu za
šolstvo in šport sproži posto-
pek spremembe podzakon-
skega predpisa, ki ureja jav-
no mrežo šol, da bi se v
kranjski občini oblikoval
enovit šolski okoliš. V usta-
novnem aktu bo OŠ Simona
Jenka Center opredeljena
kot podružnična šola.
Svetniki so sprejeli tudi po-
ročilo o izvajanju strategije
trajnostnega razvoja, seda-
njo direktorico Zavoda za
turizem Kranj Natalijo Po-
lenc so za štiri leta ponovno
potrdili za direktorico. Spre-
jeli so zaključni račun MO
Kranj za minulo leto, prav
tako pa tudi odlok o ustano-
vitvi javnega zavoda Zavod
za turizem Kranj, o spre-
membah in dopolnitvah od-
loka o ustanovitvi javnega
zavoda Gorenjski muzeji
Kranj in Lokalne energetske
agencije Gorenjske. Zaradi
številnih pripomb so v prvo
obravnavo vrnili odlok o jav-
nem redu.

Novi telovadnici tudi 
v Besnici in Goričah

Kolesarska dirka za Veliko nagrado Kranja

Vilma Stanovnik

Kranj - V začetku maja naj bi
na področju celotne kranjske
občine začel delovati nov mo-
bilni radar, ki bo nameščen v
belem Renaultu Senicu. "Na
področju kranjske občine
smo v zadnjih mesecih tri-
krat opravljali meritve hitro-
stim, vsakokrat pa smo ugo-
tovili, da je prehitrih voznikov
veliko. Upam, da bomo z na-

kupom merilnika hitrosti pri-
spevali k zmanjševanju hitro-
sti," je povedal vodja Medob-
činskega redarstva Kranj
Slavko Savič in pojasnil, da so
merili tako v primestnih kra-
jih kot na cestah v mestu, ve-
liko več kršitev pa je bilo v
mestu. Mobilni radar so upo-
rabljali na desetih različnih
lokacijah, v 21 urah pa so ugo-
tovili 766 prekrškov. Tistim,
ki so prekoračili hitrosti do 5

kilometrov na uro, bodo po-
slali opozorila, drugi pa so
plačali ali pa se bodo morali
zagovarjati na sodišču. Z me-
ritvami so namreč ugotovili,
da je hitrost do 10 kilometrov
prekoračilo 578 voznikov, 149
jih je vozilo do 20 kilometrov
prehitro, med 20 in 30 kilo-
metrov prehitro jih je vozilo
24, več kot 30 kilometrov na
uro prehitro pa 14. Našli so
tudi voznika, ki je hitrost v

mestu kršil za kar 50 kilome-
trov na uro.
Kot je tudi povedal Slavko Sa-
vič, je Mestna občina Kranj
17. februarja na portalu jav-
nih naročil objavila naročilo
za nakup kompleta merilni-
ka hitrosti. Na razpis se je ja-
vil en ponudnik, ki je izpol-
njeval pogoje in sicer Inter-
matic iz Ljubljane, zato so ga
tudi izbrali in zanj plačali bli-
zu petdeset tisoč evrov.

Nad prehitre voznike z novim radarjem

Mladi so si z navdušenjem ogledali delo policistov in 
gasilcev, zapeljali pa so se lahko na poligonu. I Foto: Tina Dokl

Pred Mercator centrom so pripravili demonstracijo reševanja
v prometni nesreči poškodovanega motorista. I Foto: Tina Dokl

Prireditev si je ogledal tudi kranjski župan Damijan Perne,
ki se je pripeljal z motorjem in ženo. I Foto: Tina Dokl 

Na Laborah pa je Nejc pokazal kako se lotiti gašenja 
požarov v avtomobilu. I Foto: Vilma Stanovnik
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Mineva leto dni od sprejetja
strategije trajnostnega razvo-
ja Kranja. Ob sprejemanju je
bilo veliko pomislekov, ali bo
številne zapisane cilje sploh
mogoče uresničiti. Kaj ugo-
tavljate po enem letu?
"Kljub težkemu času suhih
krav lahko z zadovoljstvom
pogledamo na uresničeva-
nje razvojnega dokumenta
občine. Če ilustriram to s
številkami - lani je bilo okoli
20 milijonov evrov naložbe-
nega dela strategije, kar
predstavlja 83 odstotkov od
načrtovanega do leta 2023.
Za sofinanciranje največjih
projektov iz evropskih sred-
stev smo porabili 3,4 milijo-
ne evrov od odobrenih 9,2
milijona. Za leto 2010 in na-
prej je pripravljenih za
skupno vrednost 69 milijo-
nov evrov projektov, od če-
sar pričakujemo v 69 od-
stotkih sofinanciranje iz Ev-
ropske unije. Od 116 v stra-
tegiji predvidenih projektov
oziroma ukrepov smo jih
lani začeli izvajati 49 oz. 42
odstotkov, 46 ali 41 odstot-
kov pa jih je v pripravljalni
fazi. Delamo torej v načrto-
vani smeri in verjamemo,
da bomo zastavljeno tudi
uresničili. Če omenim skrb
za okolje, jo potrjuje 2700
m obnovljenih in zgrajenih
vodovodov, 8500 m zgraje-
ne kanalizacije, 1671 celo-
stno obnovljenih glavnih
cest v mestnem delu kranj-
ske občine, in tudi ta trenu-
tek še naprej gradimo. Pod-
jetništvo smo podprli z
opredelitvijo 23,5 hektara
zemljišč za novo poslovno
cono v Hrastju. Tehniški
šolski center Kranj je prido-
bil pozitiven sklep o podpori
gradnji medpodjetniškega
izobraževalnega centa na
Zlatem polju. Da Kranj po-
staja vse bolj odprto mesto
za kulturo in turizem, potr-
juje 16 tisoč obiskovalcev v
rovih pod starim Kranjem,
ki so bili vsebinsko in teh-
nično nadgrajeni. Prispeva-
mo k boljšim pogojem na
področju športa - zgrajena je
bila vzhodna tribuna v
športnem parku, obnovljeno
rokometno igrišče, zgrajena
rolkarska steza pri OŠ Fran-
ceta Prešerna, telovadnice
bodo dobile šole v Žabnici,
Goričah in Besnici. To je le
nekaj podatkov, ki kažejo,
kako pomembno je imeti
smernice in roke, da lahko
preverjamo, kaj je narejene-
ga. Menim, da smo na vse to
lahko ponosni in da je bila
priprava strategije prava
stvar."

Eden od ciljev strategije je
tudi izboljšanje stanja oko-
lja, od zmanjševanja količin
odpadkov do izgradnje ka-
nalizacijskega sistema. Tre-
nutno je ena največjih akcij

v občini prav uvajanje loče-
vanja odpadkov, kar pomeni
temeljito spremembo navad
prav vseh. Verjamete, da bo
tako imenovan projekt Kr-
Ločuj uspešen?
"Kranjska občina je sistem
ločevanja bioloških odpad-
kov poskusno uvedla v Stru-
ževem v letu 2009. Prav
tako ima Komunala Kranj
izkušnje iz nekaterih okoli-
ških občin. Pričakujemo, da
bo projekt uspešen in da
bodo občanke in občani so-
delovali pri izvajanju projek-
ta oz. pri ločevanju odpad-
kov na izvoru."

Med cilji projekta je tudi
znižanje cen komunalnih
storitev na položnicah, ki so
letos krepko poskočile. Kdaj
in kako se bodo cene začele
zmanjševati?
"Manjše zniževanje cen lah-
ko pričakujemo že pred po-
letjem, nadaljnje zniževanje
cen pa bo odvisno od uspeš-

nosti in hitrosti uvajanja pro-
jekta v praksi, to je od sode-
lovanja občank in občanov.
Prav tako bo raven cen odvis-
na od odločitve posamezne-
ga gospodinjstva o velikosti
in številu zabojnikov."

Kranjske odpadke naj bi po
novem vozili celo na drugi
konec Slovenije. Številni se
sprašujejo, ali je to res bolj
racionalno kot odlaganje kje
bližje. Ali to pomeni tudi
kakšno spremembo glede
MBO centra na Polici?
"Z vidika transportnih stro-
škov so bližje lokacije seve-
da primernejše od bolj od-
daljenih. Transportni stro-
ški pa predstavljajo manjši
del stroškov ravnanja z od-
padki in niso ključnega po-
mena. Največji del stroškov
predstavlja zbiranje, obdela-
va, odstranjevanje (odlaga-
nje) in finančno jamstvo za
zapiranje deponij. Pri stro-
ških ravnanja z odpadki iš-

čemo najbolj racionalne re-
šitve glede na celotne stro-
ške sistema, ne samo upoš-
tevajoč stroške transporta."

Eden od ciljev strategije je
tudi urejanje in oživljanje
starega mestnega jedra. Te
dni so potekale javne delav-
nice o možnostih najboljše
rešitve za kvaliteten razvoj.
Kaj ste ugotovili?
"Na ogledu so udeleženci fo-
tografirali dobre in slabe vti-
se javnega prostora in na
podlagi fotografij ugotavljali
probleme, povezane s pro-
metom, trgovino, gostin-
stvom, prireditvami v starem
mestnem jedru ter komuni-
kacijo med uporabniki pros-
tora in upravo. Na zaključni
delavnici je bilo predlaganih
več rešitev, ki bodo objavlje-
ne v zaključnem poročilu.
Objavili ga bomo na občin-
ski spletni strani. Vsi udele-
ženci bodo prejeli tudi infor-
mativno zloženko o vsebini
delavnice."

Letos jeseni bodo občinske
volitve, tudi v Kranju so se
začele predstavitve kandida-
tov za bodočega župana in
svetnike. Ste se vi že odločil,
ali boste še kandidirali? 
"Veliko me sprašujejo o
vnovični kandidaturi in do-
slej sem odgovarjal, da bo
odločitev odvisna od tega, ali
bo med kandidati oseba, ki
bo pripravljena nadaljevati
zastavljene projekte. Ko pre-
gledujem opravljeno delo v
mojem prvem političnem
mandatu, sem z opravlje-
nim delom zadovoljen.
Ključne točke programa
smo v veliki meri izvedli,
preostanek pa začeli izvajati.
Napredek mesta smo struk-
turirali, pripravili razvojni
dokument, na katerega sem
zelo ponosen. Kranj ima vi-
zijo prihodnosti in jo tudi
uresničuje. Prav tako smo
spremenili pogled na pred-
nostni red nalog, ki jih je
treba v občini opraviti. Lotili
smo se temeljev, ne le gladi-
li fasade, ugriznili v grenka
jabolka, kot sta ravnanje z
odpadki in vzdrževanje ko-
munalnih vodov. Za velike
projekte, ki se nekateri že
zaključujejo, smo pridobili
evropska sredstva, kar prej v
Kranju ni bilo v navadi. Vi-
dim, da ladja pluje v pravo
smer, in sem prepričan, da
se bo pojavil kandidat/ka, ki
bo zahtevno delo župa-
na/županje uspešno nada-
ljeval/a. Na jesenskih volit-
vah ne bom več kandidiral,
kajti želim ostati v zdravni-
ških vrstah. Še en županski
mandat bi najbrž pomenil
slovo od poklica, ki mi veli-
ko pomeni, saj bi moral po
sedmih letih odsotnosti z
zdravniške prakse znova ob-
noviti licenco."

Pogovor z županom Damijanom Pernetom

Ladja pluje v pravo smer
Tako je bil slikovit župan Damijan Perne, ko je županski mandat ocenil za uspešen in povedal, da na
jesenskih volitvah ne bo več kandidiral.

Kranjski župan Damijan Perne I Foto: Tina Dokl
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Vilma Stanovnik

Kranj - Potem ko je kranjski
mestni svet na zadnji mar-
čevski seji sprejel sklep o no-
vih cenah vozovnic v javnem
potniškem prometu nekate-
ri ugotavljajo, da bo od 1.
maja naprej dražja obraba
čevljev kot plačilo vozovnice.
"Vrsto let ugotavljamo, da je
javni mestni potniški pro-
met premalo izkoriščen,
zato smo se odločili za
ukrep, za katerega verjame-
mo, da bo marsikoga spod-
budil, da bo začel koristiti te
prevoze. Tako bo treba po
novem za dnevno vozovnico
odšteti zgolj en evro, z njo
pa se bo moč cel dan voziti
na vseh relacijah. Še večji bo
prihranek pri nakupu me-
sečne vozovnice, saj bo za
ves mesec neomejene vož-
nje treba odšteti le pet evrov,

vse leto pa se bo moč po no-
vem voziti za zgolj trideset
evrov. To je prvi korak k več-
ji uporabi mestnega prome-
ta, naslednji pa bo, da bomo
skušali vozne rede in relaci-
je še bolj prilagoditi potre-
bam občanov," je povedal
podžupan Igor Velov in po-
jasnil, da je MO Kranj lani iz
proračuna za mestni potni-
ški promet namenila okoli
450 tisoč evrov, lani pa so
svetniki ob sprejemanju le-
tošnjega proračuna izglaso-
vali dodatnih 150 tisoč evrov.
Nove cene vozovnic bodo za-
čele veljati s 1. majem. 
Prav tako je za Kranjčane in
obiskovalce razveseljiva tru-
di načrtovana sprememba
glede plačil parkirnine, saj
se bo sedanje enourno brez-
plačno parkiranje pri Čebe-
lici, na Hujah in Sejmišču
podaljšali na dve uri.

Po novem z avtobusom 
ceneje kot peš

S 1. majem se bodo občutno pocenile vozovnice
v kranjskem mestnem potniškem prometu, prav
tako se bo brezplačno parkiranje podaljšalo z ene
na dve uri.

Preživite lepe prvomajske praznike,
naj bodo priložnost za oddih 

in druženje.

Župan Mestne občine Kranj
Damijan Perne s svetnicami 
in svetniki
ter občinsko upravo

Občina prodaja več parcel in poslovnih prostorov

Mestna občina Kranj ima odprt javni razpis za prodajo po-
slovnih prostorov, zazidljivih parcel in montažnega drsališ-
ča. Javna dražba bo 5. maja 2010 ob 10. uri v prostorih ob-
čine, potencialni dražitelji (domače in tuje pravne in fizične
osebe) pa morajo svoje sodelovanje in potrebna potrdila
dostaviti najkasneje dan prej, 4. maja 2010, do 12. ure. 
Občina želi prodati manjši poslovni prostor na Stritarjevi 8
v Kranju (izklicna cena 121.293,50 evra za 146 kvadratnih
metrov) in stavbo ob občinski stavbi, v kateri je pred selitvi-
jo imel prostore kranjski center za socialno delo (izklicna
cena 501.099,12 evra za 540 kvadratnih metrov poslovnih
prostorov v pritličju in etaži ter pripadajoče zemljišče s par-
kiriščem, dvoriščem in zelenico).
Med zazidljivimi parcelami so na prodaj zemljišča različnih
velikosti na območju pri trgovini Spar na Planini, kjer so tre-
nutno še vrtički (izklicna cena je 195 evrov na kvadratni me-
ter zemljišča), ena parcela je v naselju Drulovka, primerna
za gradnjo drugega dela stanovanjske zgradbe dvojčka (iz-
klicna cena je 125 evrov na kvadratni meter zemljišča), 100
kvadratnih metrov velika parcela pa je na voljo še v Stražiš-
ču na Šempetrski ulici (izklicna cena je 110 evrov na kvadrat-
ni meter zemljišča).
V prodajo je uvrščen še počitniški apartma v Barbarigi - Ma-
rindolu na Hrvaškem (izklicna cena je 45.320 evrov), med
premičnim premoženje pa montažno drsališče (izklicna
cena je 43.030 evrov).
Več podatkov je zapisanih v javnem razpisu, objavljenem na
občinski spletni strani http://www.kranj.si/podrocje.
aspx?id=802 in v Uradnem listu RS št. 29, ki je izšel 9. aprila
2010. Za informacije se obrnite tudi na Oddelek za splošne
zadeve pri upravi Mestne občine Kranj.

Kranjski podžupan Igor Velov I Foto: Tina Dokl
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Mnenja občinskih svetnikov

Očistili smo
Kranj, ločujmo
še odpadke
Kranj je očiščen raznih sme-
ti in odpadkov. Za to sta
"krivi" dve čistilni akciji.
Eno so organizirali kranjski
taborniki, drugo pa ekologi
brez meja. Na obeh akcijah
skupaj je sodelovalo skoraj
6000 prostovoljcev. Pohvala
organizatorjema, Klemenu
in Meti. Pohvala tudi vsem,

ki ste sodelovali in pripomo-
gli k lepšemu in čistejšemu
okolju. Namen obeh akcij je
bil nedvomno dosežen, saj
je bilo pobranih in pravilno
deponiranih zelo veliko od-
padkov. Mislim pa, da s či-
stilnimi akcijami Kranj na
dolgi rok ne bo čistejši, saj
mnogi prebivalci in obisko-
valci, mnogi mladi in tudi
stari še vedno mečejo razne
odpadke po tleh, skozi okno
avtomobila ali vlaka, čez
most ... Da bo njihovo rav-
nanje del preteklosti tudi v
Kranju, je potrebna ustrez-
na in neprestana vzgoja in
ozaveščanje v krogu druži-
ne, v vrtcu in šoli, na fakul-
teti, pa tudi na delovnem
mestu. Na pomoč bi morali
priskočiti tudi lokalni medi-
ji, ki bi lahko znatno pripo-
mogli k ozaveščanju prebi-
valcev. Le tako bo na zelo
dolgi rok dosežen cilj, da bo
Kranj čist. Vzporedno pa bo
potrebno dvigovati zavest
tudi glede ločevanja odpad-
kov. O tem se v zadnjih letih
veliko govori in piše, a očit-
no še vedno premalo. Že
sprehod po kranjski blokov-
ski soseski nam razjasni tre-
nutno stanje. Mnogo stano-
valcev še vedno odlaga pa-
pir, plastenke, pločevinke in
steklenice v zabojnike z me-
šanimi odpadki, čeprav eko-
loški otok stoji le nekaj me-
trov proč. Enako velja tudi
za številne lastnike hiš in
primestnih vil. Razloga za
takšno ravnanje res ne po-
znam. Kar lahko naredim je
poziv vsem prebivalkam in
prebivalcem kranjske obči-
ne, pa tudi vsem direktor-
jem, ravnateljem, svetoval-
cem in pomočnikom ...
Skratka vsem, ki na območ-
ju kranjske občine delujete
oz. delate in še ne ločujete
odpadkov. Pozivam vas, da
se čim prej odločite za loče-
vanje odpadkov doma, v svo-
jem podjetju, pisarni, delav-
nici, trgovini, salonu, baru,
vrtcu, šoli, fakulteti, zavodu,
društvu, klubu ...
Ste že pomislili, da se loče-
vanje odpadkov splača? Z

vestnim ločevanjem lahko
količino mešanih odpadkov,
ki jih odložite v zabojnik,
znatno zmanjšate. Manj od-
padkov pomeni manjši za-
bojnik, manjši zabojnik po-
sledično pomeni nižji zne-
sek računa za odvoz in depo-
niranje vaših odpadkov. 
Na koncu pa vam želim vese-
lo kresovanje doma, na Joštu,
Jakobu, Lubniku, Kriški gori
oz. kjerkoli drugje. In čim
manj odvrženih papirčkov,
plastenk, pločevink in drugih
odpadkov ob vaših praznič-
nih prvomajskih poteh.

Jakob Klofutar, 
Svetniška skupina ZARES -

nova politika

So predvolilni
bonbončki zares
sladki?
Svet MOK je sprejel sklep,
po katerem se bodo cene av-
tobusnega prevoza v Kranju
bistveno znižale. Celodnev-
na vozovnica bo tako stala 1
evro, mesečna 5 evrov in let-
na 30 evrov. Vse lepo in
prav? Pa kaj še!
Ideja spodbujanja uporabe
javnega prevoza je sicer po-
hvale vredna, še posebej, če
hkrati uvedeš izključno
plačljiva parkirna mesta.
Prav tako lahko tej ideji za-
ploskam ob misli na sicerš-
nje prometne zastoje in iz-
pušne pline, ki bi jih bilo
manj, če bi Kranjčani bolj
kot avto uporabljali avtobus.
A sem vseeno glasoval proti.
Edini.
Občinska oblast namreč ni
predstavila nobenih načrtov
ali vsaj predvidevanj, za koli-
ko bo zmanjšana cena vpli-
vala na povečanje števila po-
tnikov, in kako se bo oboje
poznalo na proračunu. Nič
nismo izvedeli o morebitnih
reorganizacijah prog, novih

voznih redih, strateških raz-
mislekih o povezavi podeže-
lja in mesta, pomembnih lo-
kacij v mestu ter občine z
njenimi sosedami, ali kakih
drugih novostih. Kot da je
edini razlog, da Kranjčani
javnega prevoza skoraj ne
uporabljamo, cena, ne pa re-
cimo nepovezanost Stražiš-
ča in športnega parka, neiz-
koriščenost turističnih prog,
oziroma slab imidž, ki ga
javni prevoz v Kranju na ža-
lost ima.
Brez poslovnega načrta jav-
nega prometa, brez razmis-
lekov o širših priložnostih,
ki se s takim povezovanjem
občine lahko pokažejo, celo

brez predvidenega števila
potnikov, ki bodo javni pre-
voz uporabljali po novem
ceniku, je spreminjanje cen
avtobusnega prevoza izkaz
ozkega dometa razumeva-
nja skupnega dobrega. Po
koncesijski pogodbi mora
itak občina kriti morebitno
izgubo in kar manjka do 5
odstotkov dobička (!) prevoz-
nika, pa bomo pač dali sla-
bega pol milijona evrov za
subvencije javnega prevoza,
kaj za to dobimo, nas pa
očitno ne zanima.
So tovrstni predvolilni bon-
bončki zares sladki?

Andrej Urbanc,
svetnik SD

Narobe svet
Akcija "Očistimo Slovenijo v
enem dnevu" je minila. Ak-
cija je privabila skoraj 250 ti-
soč državljank in državlja-
nov Slovenije. Zelo spod-
budno, koliko Slovencev je
bilo pripravljeno očistiti ta
naš biser pod Triglavom.
Akcijo so seveda izkoristili
tudi politiki in nekateri mi-
nistri in ministrice, ki so
nas preko tv ekranov prepri-
čevali, koliko jim je do čiste
Slovenije, čeprav nam s svo-
jimi dejanji, ki so vse prej
kot poštena in vredna po-
snemanja, onesnažujejo
Slovenijo.
Aktivni prostovoljci so po-
brali okoli 60 tisoč kubičnih
metrov odpadkov. Nikjer pa
nisem zasledil, da so prišli
na akcijo tudi tisti, ki so te
odpadke "odlagali" v naravi.
Od tu dalje moje razmišlja-
nje o smiselnosti akcije ne
najde odgovora. Naravo re-
šujemo vedno tisti, ki je ne
onesnažujemo. Sprašujem
odgovorne, koliko onesnaže-
valcev narave so prijavili
ustreznim službam in koliko
plačilnih listkov so ti napisa-
li onesnaževalcem Slovenije
v letu 2009? Prepričan sem,
da odgovora ne bom dobil.
Če bi slučajno imeli odgo-
vor, bi se zagotovo skrili za
Zakon o varstvu osebnih po-
datkov. Zanima me tudi, ko-
liko so ti onesnaževalci pla-
čali kazni v državni prora-
čun? Glede na količino zbra-
nih odpadkov, bi z zbranim
denarjem od izrečenih (jav-
no predpisanih!) glob lahko
plačali komunalnim služ-
bam odvoz smeti. Tako pa
bomo odvoz plačali spet vsi,
ker bodo stroške odvoza ver-
jetno pokrili iz državnega ali
iz občinskih proračunov.
V Kranju je nekaj krajev,
kjer so odvržene narkoman-
ske igle. Nisem še slišal niti
videl, da so te igle v očišče-
valni akciji pobirali tisti, ki
jih tam odmetavajo. Pač pa
vsako jutro vidim, da dela-
vec komunale pobira prazne
steklenice, pločevinke in še
kaj v Prešernovem gaju.
Verjetno je policiji jasno,
kdo jih tam odmetava. Se pa
sprašujem, ali jih je policija
kdaj popisala in predlagala v
postopek k sodniku, ki bi
jim lahko izrekel vzgojni
ukrep enomesečnega obvez-
nega pobiranja smeti v Pre-
šernovem gaju. To bi bila

akcija. To bi morale posneti
televizijske hiše. Tako pa
Prešernov gaj očisti delavec
komunale, ki mora pač ne-
kaj delati. Komunali pa za
njihove usluge plačujemo
vsi državljani. In vse je v naj-
lepšem redu.
V Kranju prirejamo Teden
mladih, Kranjsko noč in ...
Po teh prireditvah je okoli
prireditvenih prostorov na
kupe svinjarije, ki jo seveda
očisti Javno podjetje Komu-
nala. Na ta način proračun-
ski denar, ki se namenja
tudi za te prireditve, znova
zaokroži in se oplemeniti.
In spet je vse (navidezno) v
najlepšem redu.
Če bi vse službe (proračun-
ski porabniki) opravile svoje
delo tako, kot bi jo morale in
izdale plačilne naloge ti-
stim, ki z "odpadki in ostali-
mi rešitvami" svinjajo našo
lepo domovino, bi se ti one-
snaževalci pošteno zamislili.
Ampak zato je potrebna vo-
lja - tudi pri županu in nje-
mu podrejenim uslužben-
cem, ki skrbijo za "prijazno
in čisto" občino Kranj.

Matevž Kleč

Nekaj o 
obveznostih in
malo o pravicah?
"Organ krajevne skupnosti
je svet krajevne skupnosti.
Svet KS odloča o vseh zade-
vah v okviru nalog, ki jih sa-
mostojno opravlja KS. Ka-
dar mestni svet odloča o za-
devah, ki prizadenejo samo
interese prebivalcev krajev-
ne skupnosti, mora pred-
hodno dobiti mnenje sveta
krajevne skupnosti. Če
mestni svet na svojo pisno
zahtevo v tridesetih dneh ne
prejme odgovora sveta KS,
se šteje, da je odgovor pozi-
tiven in lahko odloči brez
pridobitve mnenja. Župan
ima pravico biti navzoč in
razpravljati na sejah sveta
KS brez pravice glasovanja."
Tako je zapisano v 55. členu
Statuta Mestne občine Kranj
iz leta 2007. 
Ali to drži v praksi, pa je
vprašanje. Najprej bi bilo
potrebno ugotoviti, ali je ta
pravni institut, ta obveznost
bila sploh kdaj uveljavljena?
Da bi bilo predstavljeno na
seji Mestnega sveta, se jaz
ne spomnim, čeprav sem se
udeležila vseh sej. Pa tudi če
je bila, koliko pa jih je bilo
upoštevanih? Izjema je le
referendum o zaprtju depo-
nije Tenetiše, ko smo pov-
praševali občane o tej pro-

blematike. Pa še tu je pravna
država padla na izpitu. Po-
glejmo naprej primere z iz-
gradnjo garažnih hiš v Kra-
nju, v krajevni skupnosti
Center. Krajani so proti par-
kirni hiši pod Slovenskim
trgom. Pa kaj zato. Po skle-
pu koalicijske večine v Mest-
nem svetu in na predlog vla-
dajoče garniture v MO
Kranj, jo bomo gradili. Kaj
nam pa morejo?
Na 36. seji Mestnega sveta
smo na dnevnem redu imeli
tudi študijo modela organi-
ziranja šolskih okolišev na
območju MO Kranj. Obra-
vnavali smo tudi zahtevo
vodstva Osnovne šole Simon
Jenko Kranj in Sveta zavoda
šole, da se vrne status podru-
žnice OŠ Simona Jenka
Kranj na Komenskega 2, ki
ga je že imela. Tak status je
glede na obstoječo zakono-
dajo nujno potreben za ne-
moteno delo in preglednost

pri vpisu. Kot ugotavljajo pri-
pravljavci dokumenta, bi bila
taka rešitev prijazna tudi do
otrok, ki bi na isti lokaciji
preživeli daljše obdobje, ena-
kopravno obravnavo v zavo-
du in zagotovili bi jim tudi
enake pogoje pouka. Z veli-
ko napora, vodstva šole, sve-
ta staršev in sveta zavoda,
krajevne iniciative in podpo-
re svetnikov, predvsem iz
SD, smo le uspeli, da je sta-
tus šole urejen.
Zaradi ne posluha vodstva
MO Kranj do te problemati-
ke v preteklih letih, je bila s
strani krajanov KS Center
večkrat izkazana zahteva, da
se jim vrne, kar jim je bilo
odvzeto. In to šoli, ki ima
sloves kvalitetne šole, prijaz-
ne v bivalnem in funkcio-
nalnem smislu učencem in
pedagogom (arhitekt je isti,
kot je projektiral Tekstilno
šolo) ter umeščena v zele-
nem okolju, s katerim se
lahko pohvali malo šol. To
pa je predpogoj za dobro po-
čutje, razvoj in gibanje v na-
ravi za varstvene razrede.
Podpora tej zahtevi je torej
razvidna tudi iz gradiva, ki
nadalje ugotavlja, da se kre-
pi demografska slika zaradi
pozidav znotraj gravitacij-
skega območja lokacije na
Komenskega 2 in s tem tudi
kar najbolj gospodarna izko-
riščenost obstoječega pros-
tora namenjenega osnovno-
šolski dejavnosti. Istočasno
se v dokumentu ugotavlja
tudi "ironija", da bi v najbolj
urbanem delu mestne obči-
ne Kranj "imeli le podru-
žnično šolo". Sedaj je ta šola
brez statusa, je le sestavni
del matične šole. Še poseb-
no pomembno je pri tem

iskati nekoliko dolgoročnej-
šo rešitev v povezavi z ume-
stitvijo nekaj enot vrtca na
tej lokaciji, kar v dobri har-
moniji funkcionira tudi na
matični šoli in je prehod
otrokom iz vrtca v šolske
klopi prijaznejša. Ko pa že
omenjam v gradivu zapisa-
no dejstvo o vrtcu, se pojav-
ljajo težave pri realizaciji
projekta. Spreminja se na-
mreč namembnost objekta
bivše ekonomske šole v vr-
tec za 250 otrok. Predpo-
stavljam, da so pozabili na
zgoraj omenjeni institut
predhodno pridobljenega
mnenja prizadete KS in se s
tem ukvarjajo v fazi pridobi-
vanja gradbenega dovolje-
nja. Na tej lokaciji bo po-
trebno temeljito proučiti
prometno ureditev za tako
povečan promet in pred-
vsem na varnost stanovalcev
in varovancev v vrtcu.
Kaj pa zelene površine, če
bodo spremenjene v parkir-
na mesta za zaposlene in
starše otrok? Teh že tako ali
tako nimamo veliko v me-
stu. Smo eno redkih mest,
ki nima mestnega parka.
Imamo pa Prešernov gaj,
spominski park, ki se bo
utopil v asfaltu in parkirani
avtomobilski pločevini. Pri
"Bekslu" so zaradi krožišča
uničili mini park in padla so
drevesa in padla bodo pred-
vidoma tudi pri Gorenjskem
glasu in ob Ljudski univerzi.
Tudi zaradi krožišča, čeprav
bi bilo mogoče pretočnost
prometa urediti z dodatnim
voznim pasom za zavijanje.
Pa še precej davkoplačeval-
skega denarja bi prihranili.
Namesto, da bi lipo - drevo
slovenstva zaščitili, ga tržili,
ponujali kot zgodovinsko
znamenitost, ker ga je neke-
ga davnega leta posadila kra-
ljica v slovenski narodni
noši in prestolonaslednik
princ Peter, bomo še ta mini
park uničili. Parodija je tudi
ta, da je bil park urejen pred
kratkim, najbrž ne zastonj.
Mnogi starejši mimoidoči
pod drevesi pogrešajo le še
klopce za kratek počitek v
vročih dneh, v prijetni senci,
na poti iz mesta domov.
Sprašujem se, ali se bomo
morali tudi Kranjčani prive-
zati na drevesa, da jih zašči-
timo, kot to počnejo drugod
po svetu?
No ja, saj so jeseni volitve.
Počakajmo, pa bomo videli ...

Nada Mihajlovič 
Svetnica Socialnih 
demokratov Kranj

Občina Kranj že
dolgo stagnira!
Pred časom sem pisal o
uspehih in razočaranjih v
Mestni občini Kranj. Na po-
sameznih primerih je bilo
pojasnjeno, kaj je bilo v za-
dnjih letih opravljenega, na
perečih v nebo vpijočih pri-
merih pa, kaj vse bi se mora-
lo opraviti, a se ni. To je sli-
ka mesta le navzven, večje
razočaranje nastopi, ko vsa-
kodnevno v medijih in ved-
no novih lepo tiskanih ob-
činskih brošuricah, beremo M

E
S

TN
A 

O
B

Č
IN

A 
K

R
AN

J,
 S

LO
VE

N
S

K
I T

R
G

1
, 

K
R

AN
J



Kranjski glas, petek, 30. aprila 2010

Mnenja občinskih svetnikov

5

o bodočih velikih projektih
mestne uprave.
Sam naslov prispevka je
skrb vzbujajoč! Stagnacija
Kranja zadnjih dvajset let pa
je vendarle dokazljivo dej-
stvo. Stagnacija pomeni, da
stojimo na mestu, da ne na-
predujemo torej se ne razvi-
jamo. 
Zakaj je tako? Enostavno
zato, ker župani in člani nji-
hovih ekip (z redkimi izje-
mami) niso bile dovolj spo-
sobne oziroma premalo
uspešne. 
Prva županska ekipa iz leta
1990 je skrbela za revanši-
zem, ki je trajal osem let.
Druga od 1998 do zadnjih
lokalnih volitev je sicer pri-
pravila nekaj projektov, ki
pa jih ni pravočasno finanč-
no zaprla, (ni bila uspešna
pri črpanju finančnih sred-
stev EU), tretja in danes ak-
tualna mestna oblast pa zelo
počasi in predolgo uresniču-
je že predhodno pripravlje-
ne projekte (knjižnica, ob-
nova gradu Khislstein, La-
yerjeva hiša ...) ali pa izvaja
projekte, ki so odmevni le v
času trajanja mandata. 
Kranj primerjalno z večjimi
mesti v Sloveniji, kot so Ko-
per, Novo mesto, Maribor,
Velenje, kjer s pravkar zače-

timi novimi investicijami v
nove proizvode (Revoz) in
strateškimi gradnjami (Ko-
per, Maribor) kažejo na ko-
nec recesije, nazaduje. Še
več, veliko zaskrbljenost in
strah vzbuja to, da Kranj vid-
no nazaduje v primerjavi z
novimi sosednjimi občina-
mi, ki so bile nekoč le kra-
jevne skupnosti občine
Kranj. Na severu občine se
intenzivno širi velika poslov-
no industrijska cona občine
Naklo, na vzhodu mesta, ob
avtocesti Kranj - Ljubljana
pa obrtno poslovna cona
Šenčur. 
Poslovno industrijska cona
Naklo je velika 77 hektarjev.
V njej so že kar nekaj let tr-
govsko logistične, gradbene

in okoljske dejavnosti ter
specializirana mala podjetja
in ustanove (laserske tehno-
logije, veterinarski inštitut,
zdravstvo). Lokacijski načrt
in izgradnja gospodarske
javne infrastrukture v indu-
strijski coni je končana.
Obrtno-poslovna cona Šen-
čur obsega že 20 hektarjev
poslovnih površin in jo širi-
jo. Za leto 2010/2011 pa že
pripravljajo nove projekte za
gradnjo. 
Obe coni se v poslovnih kro-
gih reklamirata z ugodno
bližino avtoceste, železnice
in letališča Brnik kot poseb-
no prednost pa navajata
podjetnikom prijazno lokal-
no okolje in bližino Kranja,
ki ima na razpolago veliko
ponudbo raznovrstnih stro-
kovnih kadrov. Kot da se za-
vedajo okorelosti kranjske
občine in namesto njega
razvijajo demografski po-
tencial oziroma ustvarjajo
ugodne pogoje za življenje. 
Koliko delovnih mest je bilo
v občini Kranj v zadnjih le-
tih, zaradi razvojno naravna-
nih investicij, na novo odpr-
tih, mi ni znano, vsekakor
pa bi zagotavljanje enako
ugodnih pogojev za investi-
torje, kot jih imata sosednji
občini, število novih delo-

vnih mest v občini Kranj,
povečalo. Verjetno nihče ne
dvomi, da so ob zagotovitvi
enakih osnovnih pogojev,
prednosti, kot so bližina av-
toceste in železnice, letališča
Brnik, Ljubljane, itd.. za Na-
klo, Kranj in Šenčur enake.
Vendar v Kranju resne po-
slovno industrijsko obrtne
cone, ki bi bila ob tem še
razvojno perspektivna, ni-
mamo.
Iz zgoraj navedenih prime-
rov se vidi, da je za sedanjo
mlado občinsko ekipo ravna-
je in vodenje občine kot veli-
kega podjetja, pretežko. 
Če pogledamo na lestvico, ki
jo Akademija Sirius ob sode-
lovanju Fakultete za upravo
Univerze v Ljubljani, vsako
leto naredi je na njej mestna
občina Kranj, med 210 slo-
venskimi občinami na
skromnem 141. mestu. Ob
upoštevanju izbranih kazal-
nikov, kot so gospodarska
uspešnost, človeški dejavnik
oziroma demografski poten-
cial in ekonomičnost občine,
položaj na lestvici kaže na
zaostanek, ki glede na stolet-
ni obstoj in tradicijo Kranja,
mestu ne more biti v ponos.

Evstahij Drmota, 
svetnik SD v MOKM
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Vilma Stanovnik

Ob letošnji slovenski čistilni
akciji so bili v Kranju člani
Jamarskega društva Carni-
um (enota za reševanje iz
jam in višin) pobudniki po-
sebne prostovoljno akcije,
saj so se odločili, da skupaj z
drugimi prostovoljci in v ok-
viru Mestnega štaba za Ci-
vilno zaščito zasadijo breži-
no pod Pungartom. Že zgo-
daj zjutraj so se zbrali pri

cerkvi na Pungertu, nato pa
so, tudi z drugimi specializi-
ranimi reševalnimi enota-
mi, od tabornikov do enote
vodnikov reševalnih psov in
enote za zveze pri Radioklu-
bu Kranj, posadili več kot
sto različnih sadik. Akcijo so
pripravili z željo, da s svojim
znanjem in energijo poma-
gajo k lepši podobi Kranja,
pri tem pa jim je pomagal
tudi kranjski župan Dami-
jan Perne. 

Pod Pungartom nove
grmovnice in drevje

Zahtevnega dela pri sajenju več kot sto sadik na strmini
pod Pungartom se je lotil tudi kranjski župan Damijan Perne.

LETNA PROGRAMSKA 
KONFERENCA MO SDS KRANJ IN
SVETNIŠKE SKUPINE SDS
V četrtek, 22. aprila 2010, je MO SDS Kranj organiziral letno pro-
gramsko konferenco. Na konferenci so prisotni člani potrdili vsa
podana poročila o delu MO SDS Kranj ter o delu svetniške sku-
pine SDS za letu 2009. Poročila so podali predsednik MO SDS
Kranj mag. Branko Grims, podžupan g. Bojan Homan, ga. Saša
Kristan, glavna sekretarka MO SDS Kranj in predsednica ŽO MO
SDS Kranj, g. Viktor Kirn, predsednik SDM MO SDS Kranj ter g.
Jože Homan predsednik seniork in seniorjev pri MO SDS Kranj.
Na osnovi spremenjenega Statuta SDS sta bila v četrtek izvoljena
še dva dodatna člana nadzornega odbora MO SDS Kranj, in si-
cer g. Miroslav Vidmar in g. Anže Kogovšek. Po uradnem delu
konference je sledilo družabno srečanje članov MO SDS Kranj.

Slovenska demokratska stranka  
Slovenian Democratic Party

MESTNI ODBOR KRANJ
Bleiweisova cesta 6
Tel./fax.: 04/202-37-05
e-pošta: tajnistvo@kranj.sds.si
web: www.kranj.sds.si

Slovenski volivci bomo imeli možnost odločati o arbi-
tražnem sporazumu na naknadnem zakonodajnem
referendumu. Argumenti za glasovanje PROTI uvelja-
vitvi arbitražnega sporazuma so:

1. Arbitražni sporazum Sloveniji ne omogoča neposredne-
ga teritorialnega izhoda na odprto morje. Hrvaška je ob
ratifikaciji arbitražnega sporazuma sprejela posebno iz-
javo, v kateri piše: Nič v Sporazumu o arbitraži med Vla-
do Republike Hrvaške in Vlado Republike Slovenije se
ne bo smatralo kot pristanek Hrvaške na zahtevo Slo-
venije po teritorialnem stiku z odprtim morjem.

2. Arbitražni sporazum naroča sodnikom, naj najprej po
mednarodnem pravu potegnejo mejno črto med Slove-
nijo in Hrvaško, šele nato pa naj določijo "stik" (in ne te-
ritorialnega izhoda) Slovenije z odprtim morjem. 

3. Arbitražni sporazum bo tako v najboljšem primeru Slo-
veniji omogočil "služnost" oz. "neškodljiv prehod" iz raz-
deljenega Piranskega zaliva preko hrvaškega teritorial-
nega morja do mednarodnih voda.

4. Arbitražni sporazum določa, da sodniki pričnejo z dolo-
čanjem meje šele po hrvaškem podpisu pristopne po-
godbe z EU, kar pomeni, da bodo posledice sporazuma
razvidne šele v mandatu naslednje vlade in po vstopu
Hrvaške v EU.

5. Arbitražni sporazum ne upošteva načela zunanje pravič-
nosti (ex aequo et bono), o katerem je bilo leta 2007 do-
seženo soglasje med vsemi parlamentarnimi strankami v
Sloveniji. To načelo bi omogočilo, da sodniki prvenstveno
upoštevajo zgodovinske okoliščine, zaradi katerih je po
drugi svetovni vojni več kot sto dvajset tisoč Slovencev
ostalo v Italiji, tam sta ostala tudi Trst in Gorica, medtem
ko je Hrvaška dobila nazaj celotno narodnostno ozemlje
in večji del Istre, ki nikoli v zgodovini ni bila njena.

6. Z arbitražnim sporazumom je ogrožen slovenski nacio-
nalni interes v tistem delu, kjer temelji na strateškem po-
menu pristanišča Koper, ki Sloveniji in drugim državam
srednje Evrope omogoča intenzivno gospodarsko sode-
lovanje. 

7. Slovenska vlada, ki je arbitražni sporazum podpisala
brez usklajevanja in obveščanja strokovne javnosti in
opozicije, nato pa ga je ob omejitvi razprave na zgolj 1
minuto na poslanca, še potrdila z navadno večino gla-
sov, nas je z arbitražnim sporazumom razdvojila in spr-
la. Namesto da bi se Slovenci enotno soočili z nasprotni-

mi stališči sosednje države, se prepiramo med seboj in
smo hkrati prisiljeni izbirati zgolj med bolj in manj slabi-
mi odločitvami.

8. Uveljavitev arbitražnega sporazuma s pičlo večinsko
podporo na referendumu lahko objektivno privede do
blokade pri ratifikaciji pristopne pogodbe Hrvaške z EU,
kajti prepričljiva večina slovenskih volivk in volivcev pod-
pira zahtevo po nesporni in pravični določitvi naše južne
meje še pred vstopom Hrvaške v EU.

9. Ni res, da bodo državne meje z vstopom Hrvaške v EU iz-
gubile svoj pomen. Z vstopom države v EU bo odpravlje-
na samo carinska kontrola, meja pa bo ostala nadzoro-
vana vse do vstopa Hrvaške v schengenski sistem. Na to
pa bo treba čakati še zelo dolgo, najverjetneje do vsto-
pa vseh držav Zahodnega Balkana v EU.

10. Zavrnitev arbitražnega sporazuma na referendumu ne
bo poslabšala slovenskega pogajalskega položaja, am-
pak ga bo nasprotno okrepila. Evropska unija je v bližnji
preteklosti preživela že več zanjo bistveno pomembnej-
ših odklonilnih referendumov. Po njih je vedno poiskala
nove, sprejemljivejše rešitve. 

11. Sloveniji po opozorilu Ustavnega sodišča v primeru do-
končne potrditve arbitražnega sporazuma grozi izguba
morja in delov ozemlja, kar bi zahtevalo spremembo
ustave. To ogroža strateške interese Slovenije in bo
usodno negativno vplivalo na njen razvoj. Vse te negativ-
ne posledice preprečimo, če izkoristimo demokratični
institut referenduma, ki ga Evropa spoštuje, ter zavrne-
mo škodljivi predlog. Slovenija je skozi vso zgodovino
imela neposreden dostop do odprtega morja in zato hi-
trejši razvoj ter ima vso pravico, da polnopravni status
obmorske države in s tem hitrejši razvoj ohrani tudi v bo-
doče. Časa za ponovna pogajanja in uveljavitev boljših
alternativ je dovolj. V vmesnem obdobju ostane sedanje
stanje, ko ima Slovenija dejanski status države z nepo-
srednim stikom z odprtim morjem. 

12. Na referendumu bomo odločali o vprašanju naše južne
in morske meje, o slovenskem ozemlju in o slovenskem
morju. Ta odločitev bo pomembnejša od običajnih poli-
tičnih odločitev in pomembnejša od volitev, ki so vsake
štiri leta. Potrditev arbitražnega sporazuma na referen-
dumu bi Sloveniji za vedno zaprla teritorialni dostop do
odprtega morja. Tega nikoli več ne bi mogli spremeniti.
Zato se bomo referenduma udeležili in obkrožili besedo
PROTI.

PROTI
ARBITRAŽNEMU SPORAZUMU 
MED SLOVENIJO IN HRVAŠKO
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Aktualno

Na podlagi 4., 5., 6., 7. in 8. člena Odloka o priznanjih v Mest-
ni občini Kranj (Uradni list RS št. 100/2007) Komisija za nagra-
de in priznanja Sveta Mestne občine Kranj

objavlja

RAZPIS

ZA PRIZNANJA MESTNE OBČINE KRANJ
za leto 2010

Priznanja Mestne občine Kranj so:

1. Domicil v Mestni občini Kranj se podeljuje organizacijam,
ustanovam in društvom s sedežem zunaj območja občine, ki
so bistveno prispevala k razvoju in ugledu Mestne občine
Kranj.

2. Naslov častni občan Mestne občine Kranj se podeljuje fi-
zičnim osebam, ki so z izredno pomembnim delovanjem ali
stvaritvami prispevali k ugledu in napredku občine, širše
družbene skupnosti ali vsega človeštva.

3. Nagrada Mestne občine Kranj se podeljuje občanom, sku-
pinam občanov, ustanovam in društvom, krajevnim skupno-
stim, gospodarskim družbam in javnim zavodom na območ-
ju mestne občine Kranj, z območja drugih občin pa le, če so
njihovi uspehi pri delu oziroma dejanja pomembna za ob-
močje Mestne občine Kranj.

4. Listina o priznanju Mestne občine Kranj se podeljuje ob-
čanom, skupinam občanov, ustanovam in društvom, krajev-
nim skupnostim, gospodarskim družbam in javnim zavodom
na območju mestne občine Kranj za dosežene uspehe pri
delu v korist družbene skupnosti, zaradi reševanja človeških
življenj, zaradi preprečevanja škode na premoženju ali zara-
di aktivne udeležbe v drugih humanitarnih organizacijah.

5. Velike plakete Mestne občine Kranj se podeljujejo za
uspešno družbeno delovanje ali za udejstvovanje na kate-
rem koli področju.

6. Velike Prešernove Plakete se podeljujejo za uspešno 
delovanje na področju kulture.

Obrazložene pisne predloge za podelitev priznanj lahko dajo žu-
pan, in člani Sveta Mestne občine Kranj, politične stranke, usta-
nove, društva, gospodarske družbe, javni zavodi in krajevne
skupnosti. Odposlani morajo biti s priporočeno pošiljko najkas-
neje do vključno 30. 6. 2010 do 24. ure na naslov: Mestna
občina Kranj, Komisija za nagrade in priznanja, Slovenski trg 1,
4000 Kranj, s pripisom: "NE ODPIRAJ, ZA RAZPIS" in morajo
vsebovati podatke o predlaganih kandidatih (vsaj ime, priimek in
naslov stalnega bivališča), utemeljitev predloga, kontaktne po-
datke predlagatelja in naslov predlagatelja. Komisija obravnava
le popolne in pravočasno vložene vloge.

Komisija na sejah obravnava podane predloge za podelitev pri-
znanj, ugotavlja, ali so v predlogih izkazane zasluge za podelitev
katerega izmed priznanj, ter na podlagi ocene pomembnosti
uspehov in zaslug oblikuje predloge sklepov z obrazložitvami, ki
jih da v obravnavo in sprejem Svetu Mestne občine Kranj.
Občan ali organizacija lahko izjemoma dobi priznanje več-
krat, vendar naslednje šele po preteku petih let od prejš-
nje podelitve.

Komisija lahko za posameznega predlaganega kandidata spre-
meni predlagano vrsto priznanja.
Pri predlaganju kandidatov, ki so že prejeli eno od priznanj, ko-
misija ugotavlja nove zasluge, dosežene po podelitvi predhod-
nega priznanja, ki so bile povod za ponovno predlagane enake
ali druge vrste priznanja.
V obrazložitvah teh predlogov morajo biti poleg kratkega prika-
za prejšnjih zaslug posebej in natančno navedene nove zaslu-
ge, dosežene po podelitvi zadnjega priznanja in so pogoj za po-
novno predlaganje.

Če niso izkazane zasluge za podelitev katerega izmed priznanj,
komisija sprejme sklep o zavrnitvi predloga in o tem obvesti
predlagatelja.

Komisija za nagrade in priznanja posebej opozarja, da je število
posameznih priznanj in nagrad z Odlokom o priznanjih v Mestni
občini Kranj (Uradni list 100/2007, stran 13559) omejeno.

Dodatna pojasnila v zvezi z razpisom dobite na Mestni občini
Kranj, soba 29a, po tel.: 23 73 113 ali elektronski pošti svetla-
na.draksler@kranj.si. 

Priznanja bodo podeljena na slavnostni akademiji ob prazniku
Mestne občine Kranj.

MAG. FRANC ROZMAN DAMIJAN PERNE,
Predsednik Komisije dr.med.spec.psih. 

za nagrade in priznanja ŽUPAN

Vilma Stanovnik

Kranj - "Kot uspešna poslov-
na ženska, a po drugi strani
žena, mama in gospodinja,
tako pomembne odločitve,
da kandidiram za županjo
Mestne občine Kranj, nisem
sprejela čez noč. Veliko raz-
mišljanja in pogovorov s pri-
jatelji, znanci in različnimi
skupinami me je pripeljalo
do spoznanja, da sem sposo-
bna povezati ljudi, katerih
cilj so podobni mojim. Lju-
di, ki naše mesto in podeže-
lje vidijo kot odprt, zdrav in
udoben prostor za življenje,
delo, ustvarjanje, učenje,
rast in zabavo," je o svoji od-
ločitvi, da sprejme nov izziv
in kandidira za županjo Kra-
nja povedala Hermina Krt,
po poklicu diplomirana eko-
nomistka in magistrica zna-
nosti za področje medna-
rodnih, primerjalnih in ev-
ropskih študij, že dvanajst
let pa direktorica poslovne
enote Probanke v Kranju ter
hkrati ustanovna članica in
predsednica Kluba en korak
več, društva za pomoč po
poškodbah glave.
Najbolj vitalni projekti, ki
jih želi uresničiti, so uredi-
tev prometa v Kranju s po-
udarkom na severni obvoz-

nici ter rešitev parkirnega
režima za stanovalce in obi-
skovalce, izgradnja medi-
cinskega središča z dodatni-
mi specialističnimi ambu-
lantami in sanatorijem za
celostno zdravljenje člove-
ka, začeti je potrebno posto-
pek za ustanovitev univerzi-
tetne klinike za gerontologi-
jo, oblikovati ugodno po-

slovno okolje za nova delo-
vna mesta z višjo dodano
vrednostjo, Kranju dati ug-
led odprtega univerzitetne-
ga mesta, povezovalca go-
renjskih občin in nosilca
ključnih razvojnih projek-
tov v regiji.
"Županja želim postati zato,
ker verjamem, da lahko po-
vežem pristojne posamezni-

ke, odlične strokovnjake, ne
glede na njihovo strankar-
sko pripadnost," poudarja
Hermina Krt, ki je neodvis-
na kandidatka, o podpori za
kandidaturo pa se še pogo-
varja z nekaterimi stranka-
mi. Kot je povedala volilno
kampanjo plačuje sama, kot
spretna bančnica pa bo skr-
bela za čim manjše stroške. 

Čas je, da Kranj dobi županjo
Kot druga je kandidaturo na jesenskih županskih volitvah v Kranju napovedala Hermina Krt, vedno
več pa je prepričanih, da je čas, da Kranj dobi županjo.

Hermino Krt pri kandidaturi za kranjsko županjo podpira tudi njena družina, mož Zvone
ter hčerki Martina in Petra. I Foto: Gorazd Kavčič

Kranj

Pripravili so sejem cvetja

Zavod za turizem Kranj in Turistično društvo Kranj sta sre-
di aprila pripravila tradicionalni sejem cvetja. Na Glavnem
trgu v Kranju so lahko obiskovalci kupili tako sadike balkon-
skega cvetja kot sadike različnih vrtnin iz zelišč. V središču
mesta je bilo živahno vse sobotno dopoldne, saj so za pri-
jetno sejemsko vzdušje poskrbeli tudi z glasbo in zabavnimi
točkami. V. S.
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KOMUNALA KRANJ d.o.o., UL. MIRKA VADNOVA 1, KRANJ
Čisto je lepo.

Vilma Stanovnik

Kranj - Letošnji 17. april je
pomemben datum za vse, ki
nam je mar v kakšnem oko-
lju živimo. V Sloveniji je po-
tekala akcija "Očistimo Slo-
venijo v enem dnevu!", v ce-
lotni Mestni občini Kranj pa
se je po zadnjih podatkih
zbralo 3810 prostovoljcev,
od tega 1840 v okviru šol in
vrtcev ter 1970 drugih. Na
območju MO Kranj je Ko-
munala Kranj odpeljala kar
668 kubičnih metrov od-
padkov. S skupnimi močmi
smo kranjske gozdove, trav-
nike, sprehajalne poti, ka-
njona Kokre in Save ter oko-
lice šol očistili divjih odlaga-
lišč in razpršenih odpadkov. 
V akciji so sodelovala različna
društva, šole in podjetja, med
drugim PGD Golnik, PGD
Goriče, PGD Trstenik, PGD
Primskovo, PGD Mavčiče,
PGD Bitnje, KS Bitnje, Klub

vodnikov reševalnih psov
Kranj, Klub študentov Kranj,
Podvodna reševalna služba
Kranj, Lovska družina Stor-
žič, Lovska družina Sorško
polje, Lovska družina Udin
Boršt, Ribiška družina Kranj,
Ribiška družina  Tržič, Kranj-
sko gozdarsko društvo, Zavod
za gozdove Slovenije - OE
Kranj, Skavti Kranj, Društvo
Živomodro, KUD Bitnje, Pla-
ninsko društvo Iskra Kranj,
Dnevni center za otroke in
družine Škrlovec, Dnevni
center Šent Kranj, Upravna
enota Kranj, Elektro Gorenj-
ska, Sava Tyres, Jamarsko
društvo Carnium, Radioklub
Kranj, Zveza tabornikov obči-
ne Kranj, Center za trajnostni
razvoj podeželja, Turistično
društvo Kranj, Rdeči Križ
Kranj, društvo Joga v vsakda-
njem življenju, Slovenska voj-
ska, OŠ Stražišče, OŠ Matije
Čop, OŠ Orehek, OŠ Jakoba
Aljaža, Tehniški šolski center

Kranj, Ekonomska trgovska
šola Kranj, Gimnazija ESIC,
Kranjski vrtci ter druga dru-
štva in številni posamezniki. 
Poleg čiščenja je bilo zani-
mivo dogajanje tudi na
Glavnem trgu, kjer so si mi-

moidoči lahko ogledali elek-
trična kolesa in jih preizku-
sili, zabaval pa jih je klovn
Andy. V Kanjonu Kokre pa
so akademski kiparji ustvar-
jali umetnine iz naplavljene
hlodovine. 

Naravo smo razbremenili
kupov odpadkov
Skoraj štiri tisoč prostovoljcev je imelo veliko dela, ko smo se tudi v Kranju sredi aprila pridružili 
vseslovenski akciji "Očistimo Slovenijo v enem dnevu."

V Kranju je čistil tudi evropski komisar dr. Janez Potočnik 
s predstavniki svojega kabineta in Evropske komisije,
pridružili pa so se mu tudi kranjski župan Damijan Perne
ter podžupani. / Foto: Tina Dokl

Na območju Mestne občine Kranj in občine Šenčur uva-
jamo ločevanje bioloških odpadkov in odpadne embala-
že po sistemu od vrat do vrat. Sočasno bomo zmanjšali
tudi število odvozov mešanih komunalnih odpadkov.
V občinah Cerklje in Preddvor smo ločeno zbiranje od-
padne embalaže uvedli že lani. Sedaj uvajamo še loče-
vanje bioloških odpadkov. 
Po novem ima lahko vsako gospodinjstvo tri zabojnike
(za mešane komunalne odpadke, za odpadno embala-
žo in za biološke odpadke). 

Kako pogosto se bodo praznili zabojniki?
Na območjih, kjer sedaj mešane komunalne odpadke
odvažamo enkrat na teden, bomo po novem mešane ko-
munalne odpadke odvažali enkrat na 14 dni, vsak drugi
teden. Na območju večstanovanjskih objektov bomo
dvakrat tedenski odvoz mešanih komunalnih odpadkov
zmanjšali na enkrat tedenski odvoz. Odvoz odpadne
embalaže bo potekal vsak drugi teden, izmenično z od-
vozom mešanih komunalnih odpadkov. Biološke odpad-
ke bomo odvažali tedensko. Pred spremembo urnika od-
voza (se pravi pred ukinitvijo tedenskega odvoza meša-
nih komunalnih odpadkov in začetkom pobiranja odpad-
ne embalaže in bioloških odpadkov) vas bomo to pravo-
časno obvestili s posebno pošto. Do prejetja obvestila, bomo
odpadke odvažali po enakem urniku kot poteka sedaj.
Kako pravilno odlagati biološke odpadke?
Pomembno je, da biološke odpadke ne odložimo skupaj
z navadno plastično vrečko, saj je tako v nadaljevanju
onemogočen proces predelave odpadkov. Če želite po-
sodo, v katero odlagate odpadke v kuhinji zaščititi, lah-
ko uporabite biorazgradljivo vrečko. V trgovinah so na
voljo biorazgradljive papirnate vrečke ali vrečke iz po-
sebne folije. Tako zbrane biološke odpadke lahko odlo-

žite skupaj z vrečko. Dovoljeno je tudi odlaganje biolo-
ških odpadkov zavitih v časopisni papir. 
Ali je obvezna menjava obstoječih zabojnikov
za mešane komunalne odpadke?
Vaš obstoječi zabojnik za mešane odpadke, ki ga že
imate, vam ostane. Menjave obstoječih zabojnikov za
mešane komunalne odpadke na zahtevamo. Če je vaš
zabojnik dotrajan oziroma ugotovite, da je za vašo koli-
čino odpadkov premajhen ali prevelik, se lahko odločite
za najem ali nakup novega. Zaradi načina odvoza in
evidentiranja odpadkov, zamenjavo zabojnika uredite
samo na Komunali Kranj. Izbirate lahko med zabojniki
volumna 80, 120, 240, 660 ali 1100 litri. Cene najema
oz. nakupa zabojnikov so objavljene na naši spletni stra-
ni www.komunala-kranj.si. Če želite zabojnik najeti, nas
obiščete na sedežu podjetja ali nam to sporočite na
info@komunala-kranj. Zahtevek za najem vam lahko v
podpis pošljemo po pošti. Ko prejmemo z vaše strani
podpisan zahtevek, vam brezplačno zabojnik dostavi-
mo. Na vašo željo vam tudi brezplačno odpeljemo sta-
rega. Če želite zabojnik kupiti, vas vabimo, da nas obi-
ščete na sedežu podjetja na Ulici Mirka Vadnova 1 v
Kranju. Naročila sprejemamo ob ponedeljkih, torkih, 
četrtkih med 8. in 14. uro, sredah med 8. in 17. uro in 
petkih med 8. in 12. uro.
Glede na to, da bom sedaj imel več zabojni-
kov, bo moj mesečni izdatek višji?
Kljub temu da boste lahko po novem imeli tri zabojnike,
se končna cena na položnici v primerjavi z današnjo, ne
bo zvišala. Ker bomo zmanjšali količine mešanih komu-
nalnih odpadkov in s tem tudi pogostost odvozov teh od-
padkov, se bodo stroški zmanjšali. In to se bo poznalo
tudi na položnicah. Vse tri zabojnike si lahko gospodinj-
stva delite in si s tem dodatno zmanjšate stroške. Pred
tem morate to s pisno vlogo urediti na Komunali Kranj.
Koliko bo stalo zbiranje odpadne embalaže z
dodatnim zabojnikom za odpadno embalažo?
Pri zabojniku za odpadno embalažo je edini strošek 
najem zabojnika. Ker se ti odpadki ne odlagajo, vam
stroška odlaganja ne zaračunamo. Torej, za 120-litrski
zabojnik za odpadno embalažo mesečno plačate samo
0,45 evra za najem zabojnika.
Koliko bo stalo zbiranje bioloških odpadkov z
dodatnim zabojnikom? 
Ko bo znano, koliko občanov se je odločilo za dodatni
zabojnik za biološke odpadke, bomo lahko točno obli-
kovali ceno zbiranja in obdelave bioloških odpadkov.

Danes ocenjujemo, da bodo stroški odvoza in obdelave
bioloških odpadkov za 80-litrski zabojnik, vključno z 
najemom zabojnika, znašali približno 7 evrov na mesec.
Cena bo odvisna tudi od velikosti zabojnika za biološke
odpadke.
Lahko tudi pri zabojnikih za odpadno emba-
lažo in pri zabojnikih za biološke odpadke 
izbiram med različnimi volumni?
Nudimo 120-, 240-, 660- in 1100-litrske zabojnike za
odpadno embalažo, ter 80-, 120- in 240-litrske zabojni-
ke za biološke odpadke. Zamenjavo zabojnikov lahko
uredite na enak način kot pri zabojnikih za mešane 
komunalne odpadke.
Zakaj bodo vsi zabojniki imeli čipe?
Vsi novi zabojniki (za mešane komunalne odpadke, za
odpadno embalažo in biološke odpadke) imajo vgraje-
ne posebne elektronske elemente z digitalno informacijo
o številki in lokaciji zabojnika (t. i. čipe). Zabojniki s čipi
bodo v prihodnosti omogočali nadgradnjo sistema zbira-
nja odpadkov (s čitalnikom, ki bo pritrjen na smetarskem
vozilu, bomo lahko beležili število praznjenj posamezne-
ga zabojnika) in kasneje tudi tehtanje odpadkov pri
praznjenju zabojnikov. Tudi naš cilj torej je, da zmanjša-
mo količine odloženih mešanih komunalnih odpadkov in
temu prilagodimo način obračuna.
V prvi fazi bomo s čipi opremili vaše obstoječe plastične
zelene zabojnike označene z logotipom Komunale Kranj
in identifikacijsko številko. Montaža čipov na kovinske
zabojnike je zahtevnejša, zato bomo s to nalogo, nače-
loma začeli po opremi plastičnih zelenih zabojnikov.
Kaj sploh še sodi v zabojnik za mešane komu-
nalne odpadke? Moram še vedno imeti ta za-
bojnik, tudi če odpadke dosledno ločujem?
Kljub temu da odpadke dosledno ločujete, je še vedno
nekaj odpadkov, ki se jih ne da predelati. Te odložimo v
zabojnik za mešane komunalne odpadke. Primeri meša-
nih komunalnih odpadkov: celofan, cigaretni ogorki, fo-
tografije, flomastri, glavniki, manjši glineni izdelki, ogle-
dala (manjša), lepilni trakovi, lončena posoda, igrače,
kasete (avdio in video), zgoščenke (CD-ji), keramika
(manjše količine), kemični svinčniki, tapete (manjše količi-
ne), onesnažena embalaža, ohlajen pepel, plenice, higi-
enski vložki, pluta (manjše količine), porcelan (manjše ko-
ličine), usnjeni izdelki (manjše količine), iztrebki malih ži-
vali, pesek mačjih stranišč, ... Vsako gospodinjstvo kljub
ločevanju odpadkov mora imeti zabojnik za mešane ko-
munalne odpadke. Novi zabojniki za odpadno embala-

žo in zabojniki za biološke odpadke ne nadomeščajo
vašega obstoječega zabojnika. Omogočajo le, da 
odpadke dosledno ločujete že doma.
Zakaj je sploh potrebno ločeno zbiranje od-
padkov od vrat do vrat? Kakšne so prednosti
tega načina ločenega zbiranja?
Glede na to, da je v zabojnikih za mešane komunalne
odpadke še vedno veliko odpadkov, ki vanj ne sodijo,
vam želimo s sistemom ločenega zbiranja od vrat do vrat
ločeno zbiranje odpadkov še bolj približati. Ločeno zbi-
ranje odpadkov od vrat do vrat predstavlja nadgradnjo
trenutnega sistema ekoloških otokov, s ciljem, da se od-
padki dosledno in pravilno ločijo že na izvoru nastanka.
V občini Cerklje in Preddvor smo sistem ločenega zbira-
nja od vrat do vrat uvedli že lani. Pozitivni učinki spre-
memb so v obeh občinah že vidni, in sicer se je količina
ločeno zbranih odpadkov v obeh občinah povečala za
približno 70 odstotkov, kar pomeni povečanje iz 26 na
44 odstotkov. Zaradi uvedbe odvoza mešanih odpad-
kov na 14 dni, so se zmanjšali tudi zneski na položnicah
uporabnikov naših storitev. Tako tudi povišanje cen odla-
ganja odpadkov občane Cerkelj in Preddvora ni tako
močno prizadelo kot občane drugih občin, kjer do spre-
memb na področju zbiranja odpadkov še ni prišlo. Z
uvedbo ločenega zbiranja odpadkov od vrat do vrat se
bo odstotek ločeno zbranih nedvomno povečal, zaradi
česar smo se tudi odločili, da vzporedno s tem zmanjša-
mo število odvozov mešanih odpadkov.
Bodo ekološki otoki ostali?
Še vedno boste lahko odpadke ločeno odložili na ekolo-
ških otokih, predvsem steklo in papir. Enako tudi plasten-
ke in pločevinke, če boste vaš ekološki zabojnik prehitro
zapolnili. Uvedba ločenega zbiranja odpadkov od vrat
do vrat predstavlja nadgradnjo obstoječim ekološkim
otokom, preko katerih zbiramo štiri različne vrste odpad-
ne embalaže oziroma odpadke, ki se lahko predelajo
(papir, steklo, plastenke, pločevinke). 
Sistem zbiranja preko ekoloških otokov je pomanjkljiv
predvsem zaradi sledečega:
● pomanjkanje nadzora nad pravilnim odlaganjem od-
padkov (ali v zabojniku za ločeno zbiranje res končajo
samo tisti odpadki, ki se lahko predelajo), ● odprtine na
zabojniku onemogočajo odlaganje večje plastične in 
steklene embalaže, ● zabojniki se polnijo nepredvideno,
zato je težje načrtovati praznjenje, ● neenakomerna 
dostopnost ekoloških otokov vsem občanom, ● težave pri
določanju novih lokacij. 

Petek, 28. maja 2010
Od 19. ure dalje zabava za vse generacije 

z VESELIMI SVATI in NAVIHANKAMI in Srečanje
muzikantov pod okriljem portala Narodnjak.si 

z ansamblom MITJA KVINTET

Sobota, 29. maja 2010
od 9. do 13. ure

"BREZMEJNA DOŽIVETJA NARAVE"
Naravoslovne aktivnosti s praktičnimi delavnicami za otroke,
nordijsko hojo in predavanjem na temo naravnih izdelkov in nar-
avne kozmetike, v okviru čezmejnega projekta Slovenija-Avstrija v
izvedbi Centra za trajnostni razvoj podeželja Kranj.

od 15. do 19. ure
BELOKRANJSKI DAN V PREDDVORU IN MEDNARODNO

SREČANJE FOLKLORNIH SKUPIN

ob 21. uri
Zabava za mlade s skupino MAMBO KINGS

Nedelja, 30. maja 2010
ob 17. uri

Predizbor za 41. Festival domače zabavne 
glasbe Ptuj 2010.

V soboto in nedeljo tudi bogata ponudba na stojnicah.
VSTOP za ogled vseh dogodkov je PROST.

Dodatne informacije: Media butik, d. o. o., media.butik@siol.net, 
www.media-butik.si ali na 051/697-736 (Saša) ali 051/697-737 (Boštjan).
Organizatorja prireditve: Občina Preddvor in Agencija Media butik, d. o. o.,
Preddvor
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Novi zabojniki za zbiranje odpadkov
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Zanimivosti

Suzana P. Kovačič

Kranj - Že večkrat smo pisali
o težavah s parkiranjem na
Planini v Kranju, znova je na
ta problem opozoril Peter
Gregorič, stanovalec v Ulici
Tončka Dežmana. Marca je
dobil plačilni nalog v znesku
štirideset evrov za nepravil-
no parkiran avto na spod-
njem platoju tamkajšnje trž-
nice. "Vozilo nisem parkiral
na pločniku, da bi oviral peš-
ce, niti na zelenici, temveč
na asfaltnem prostoru, ki je
včasih že bil parkirni pros-
tor," je povedal. Avgusta lani
je dobil plačilni nalog za isti
prekršek na lokaciji v bližini
in kot je pokazal fotografijo,
ni oviral pešcev ne prometa.
Globa je bila štirideset evrov.
"Najprej naj se uredi in reši
sistem parkiranja, šele po-
tem naj se kaznuje. V tem
okolišu primanjkuje parkir-
nih prostorov, za približno
štiristo vozil je uradno ozna-
čenih le 66 mest. Ko prideš
domov po 21. uri, nimaš kje
parkirati. Nujno je treba ne-
kaj storiti," je poudaril na ob-
hodu po Krajevni skupnosti
Huje, v katero spada ulica, v
kateri živi. Pokazal je nekaj
neurejenih površin, ki ne
služijo več ne kot otroško
igrišče, ne kot urejen cvetlič-
ni nasad. "Naj posadijo rože,
postavijo klopce, ali pa naj te
površine preuredijo v parkir-
na mesta, da bodo vsaj za ne-
kaj koristne," je pripomnil in
nadaljeval: "Enkrat sem že
dobil odgovor, da je na Hu-
jah (pred vstopom v staro
mestno jedro, op.a.) že ureje-
no parkirišče z zapornico. Pa
saj stanovalci nismo viken-
daši, da bomo tam puščali
avtomobile." 

Predsednik KS Huje Anže
Cof je povedal, da je v svo-
jem mandatu odgovorne na
občini že večkrat opozoril
na pomanjkanje parkirnih
mest. "To ni samo problem
na Ulici Tončka Dežmana,
ampak tudi na drugih po-
dročjih, vse od Župančiče-
ve, Gogalove, Puharjeve in
Dežmanove ulice. Nekaj do-
datnih parkirnih mest smo
vendarle dobili, med dru-
gim 31 na Dežmanovi ulici,
za več mest pa bi bilo po-
trebno žrtvovati zelenice
med bloki. Stanovalci na
Gogalovi in Puharjevi ulici
bodo dobili 40 parkirnih
mest, predviden začetek
gradbenih del je konec juni-
ja. Na Župančičevi ulici se

številka giblje do 95 novih
parkirnih mest. Menim, 
da smo površine med bloki
že dovolj izkoristili. Edina
pametna rešitev, ki ne bi
uničevala zelenic in bi bila
dolgotrajna rešitev je pod-
zemna garaža, vendar je 
zaradi visokih stroškov to
malo verjetno v bližnji pri-
hodnosti."
Peter Gregorič je še opozo-

ril, da so s tem, ko so posta-
vili potopni stebriček ob trž-
nici, izgubili dvajset parkir-
nih mest. Anže Cof je odgo-
voril: "Potopni stebriček naj
bi onemogočil nevaren pro-
met na Planini. Prepustnico
za stebriček naj bi imela 
le dostava, vendar mislim, 
da to ne drži, glede na to, da

vidim v coni za stebričkom
parkirane osebne avtomobi-
le." Eden od prodajalec iz 
lokala na tržnici pa je dejal,
da noben stebriček ne bo
umiril divjanja motoristov
po aleji, ki vodi od športne
dvorane, mimo tržnice, vrt-
ca Mojca ... 
Ker je ta teden tudi čas po-

čitnic, odgovornih na občini
za pojasnila, kako rešujejo
ta problem in kako je z 
dovolilnicami, nismo dobili.
Iz Službe za stike z javnost-
mi so sporočili, da bodo od-
govor pripravili takoj po
praznikih. Peter Gregorič
na odgovor na pritožbo, 
do vključno tega ponedelj-
ka, čaka že sedemnajst delov-
nih dni.

Najprej rešitev, potem kazen
Peter Gregorič iz Ulice Tončka Dežmana v Krajevni skupnosti Huje je na svojem primeru opozoril na
star, a še vedno nerešen problem parkiranja. 

Peter Gregorič je parkiral na spodnjem platoju tržnice (za njim) in dobil kazen. Na 
zgornjem platoju so pogosto avtomobili. Odgovora "Kakšen je režim: na spodnjem kazen,
na zgornjem pa morda ne?" zaradi počitnic še nismo dobili. 
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Predoslje

Z glasbili pozdravili pomlad
Učenci od prvega do petega razreda Osnovne šole Predoslje
so sovrstnikom iz šole ter otrokom iz tamkajšnjega vrtca
pripravili prireditev Pomladni dan. "Namen srečanja je bil
druženje, predstavitev instrumentov ter uživanje ob glasbi.
Pokazali smo jim tudi videospot, ki predstavlja osebe z mot-
njami v razvoju. Sporočilo spota je, da te osebe živijo med
nami, da niso potrebne usmiljenja, ampak nekaj pozornos-
ti in prijaznosti ter da je njihovo življenje ravno tako polno,
če jim le damo ustrezne pogoje za to," je povedala organi-
zacijsko pedagoška vodja vrtca Branka Perne. S. K.

Zaigrali so učenci od prvega do petega razreda. / Foto: Tina Dokl

KVC Slogin vrt KRANJ, Šuceva 27, tel.: (04) 2014 960

KVC SLOGA NAKLO, Cesta na Okroglo 1/a, tel.: (04) 5951 940

KTC SLOGA ŠENČUR, Kranjska cesta 29, tel.: (04) 2519 772
● akumulatorji, tekočina za stekla ...  ● motorne žage, cepilci, ...

● vrtni kultivatorji, kosilnice, ...

Odprto: od 7. - 19. ure, sobota od 7. - 15. ure

Kmetijsko gozdarska zadruga, z.o.o.

VSE ZA LEP VRT, BALKON 
IN RODOVITNO POLJE
KMETIJSKO VRTNARSKI CENTER 
SLOGIN VRT KRANJ IN NAKLO 

● Semena vrtnin in cvetlic, sadike in gnojila
● Ugodno: SEME TRAV 

● substrati, zemlja za sajenje in presajanje
● OKENSKE IN BALKONSKE RASTLINE 

● lončnice, okrasni lonci, korita ● vrtno orodje in pripomočki
● SREDSTVA ZA VARSTVO RASTLIN in SVETOVANJE 

VSE ZA LEP VRT, BALKON 
IN RODOVITNO POLJE

EKOLOŠKO VRTNARJENJEEKOLOŠKO VRTNARJENJE
● naravna bioaktivna gnojila ● gnojila iz rastlinskih
izvlečkov ● naravna sredstva za varstvo rastlin

Dih pomladi
V dvorani kulturnega doma na Kokrici je bila pred kratkim
tradicionalna prireditev Dih pomladi v organizaciji Turis-
tičnega društva Kokrica in s sodelovanjem Podružnične šole
Kokrica. Dogodek je odlična priložnost, da učenke in učenci
pokažejo, kaj delajo in kaj znajo. Prireditev se je s skupnimi
močmi že dobro uveljavila. S. K.

Od 1 do 5 vas odpelje na izlet!
Zaradi velikega zanimanja in odziva spet začenjamo z 
nagradno igro: zbirajmo številke od 1 do 5 (ponavadi smo 
jih zbirali od 1 do 4, tokrat pa morate počakati še številko 5).
Prve številke bodo objavljene aprila na celostranskem 
Mercatorjevem oglasu v Kranjskem glasu, Kranjčanki, 
Jeseniških in Deželnih novicah. Številko izrežite in jo prilepite
na kartonček, ki ga boste našli v Mercatorjevih prodajnih 
centrih Savski otok, Primskovo, Lesce in Jesenice. Toda 
pozor: številke ne bodo objavljene čisto vsak mesec, zato 
morate počakati toliko časa, da boste zbrali vseh pet številk.
Ko jih boste imeli, boste polepljene kartončke oddali v 
nabiralnike v omenjenih Mercatorjevih centrih. Izžrebali
bomo 48 srečnežev, ki se bodo z nami odpravili na enodnevni
izlet presenečenja. Vabljeni k sodelovanju!

V nagradni igri lahko sodelujete večkrat, stari pa morate biti najmanj 
18 let. Pravila nagradne igre najdete na www.gorenjskiglas.si.
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Že 20 let z vami

Obiščite nas v naši prodajalni:

V Kranju, Ulica Lojzeta Hrovata 4c, GSM: 041 392-076

Trgovina je odprta od ponedeljka do sobote. 

Ob nedeljah in praznikih zaprto.

Naša ponudba obsega:

✔ širok izbor izdelkov po ugodnih cenah, 
✔ vsak mesec pripravljamo razne akcije, 
✔ ob delavnikih zadnje pol ure akcija kruha in pekovskega 

peciva -50 %

Novo v letu 2010 tudi Trgovina Planika v Campu Šobec.

PEKARNA PLANIKA  

Vilma Stanovnik

Kranj - Čeprav je pomoč na
domu storitev, ki jo pri kranj-
skem domu upokojencev izva-
jajo zadnjih štirinajst let, pa
ima zametke že v letu 1978, ko
so uvedli tako imenovano
nego na domu. Po letu 1983 je
pomoč na domu zamrla, saj
so uporabniki šteli oskrboval-
ke kot čistilke, ki jim perejo, li-
kajo, urejajo vrtove, ne pa kot
resnično pomoč onemoglim. 
Tako je pomoč na domu zno-
va zaživela leta 1996, ko so te
storitve najprej izvajali javni
delavci, nato pa je delo postalo
vse bolj strokovno. Z veliko
dobre volje, učenja, znanja in
strokovnosti ter z izrednim
posluhom občin je pomoč na
domu prerasla v profesional-
no dejavnost na visokem stro-
kovnem nivoju, letos pa je de-
set let, odkar sta Mestna obči-
na Kranj in Naklo pristopili k
pogodbenem sodelovanju in
sofinanciranju te storitve.
Pred sedmimi leti se je pridru-
žila še občina Šenčur, kot je
povedala direktorica Doma
upokojencev Kranj Zvonka
Hočevar Šajatovič, pa trenut-
no njihova enota Centra za po-
moč na domu šteje osemind-
vajset oskrbovalk, poleg njih
pa še koordinatorko, vodja po-

moči na domu pa je Simon
Strgar. Dnevno v povprečju
obiščejo kar 150 uporabnikov,
do prejšnjega tedna pa niso
imeli niti skupnega prostora
niti garderob. Na pomoč jim je
priskočila kranjska občina, ki
je hišniku ponudila neprofit-
no stanovanje v bližini, hišni-
ške prostore v Domu upoko-
jencev pa so preuredili za po-
trebe Centra za pomoč na
domu. Prav tako so preuredili
park, v skupno prenovo pa so
vložili okoli 45 tisoč evrov. 
"Tega kako pomembna je po-
moč na domu, se zvečine niti
ne zavedamo, dokler sami nis-

mo v situaciji, ko jo potrebuje-
mo. Značilno je, da tisti, ki se
ukvarjajo s tem delom ne gle-
dajo veliko nase, pač pa pred-
vsem na svoje oskrbovance.
To je vsega spoštovanja vred-
no, zato se z vami vsemi zelo
veselim novih prostorov, hkra-
ti pa se zavedam, da bo kvalite-
ta storitve, ki jo nudimo oskr-
bovancem še večja," je ob od-
prtju prostorov poudaril kranj-
ski župan Damijan Perne,
oskrbovanci pa so tudi pred
mikrofonom priznali, da si
življenja brez pomoči na
domu ne znajo več predstav-
ljati.

Življenja si ne predstavljajo
brez pomoči na domu

Dom upokojencev Kranj pomoč na domu opravlja že deset let, trenutno pa
trideset oskrbovalk skrbi za okoli 150 uporabnikov v občinah Kranj, Naklo
in Šenčur, zato so se prejšnji teden razveselili novih skupnih prostorov.

Mateja Rant

"Tega, v slovenskem prostoru
edinstvenega lokala nismo iz-
brali po naključju, saj klubski
koncept Creinative, kjer 'samo
kultura in nič drugega daje kri-
la' povsem ustreza našemu po-
slanstvu," je poudaril predsed-
nik programskega sveta funda-
cije Z glavo na zabavo Saš Kra-
vos. Prav zato, je še dodal, so
Creinativo izbrali kot najbolj
primerno okolje za produkcijo
serije novih televizijskih oddaj
Z glavo na zabavo.
Omenjena fundacija letos
vstopa že v deseto sezono,
častno pokroviteljstvo nad nji-
hovim delovanjem pa je v za-
dnjem jubilejnem letu pre-
vzel predsednik države Dani-
lo Türk. Opozoril je, da je po
dostopnih podatkih v Sloveni-
ji več kot dvesto tisoč ljudi, ki
pretirano uživajo alkohol, kar
po njegovem predstavlja re-
sen problem. Zato bi se mora-
li, meni predsednik, z vso
energijo posvetiti vprašanjem,
s katerimi se ukvarja akcija Z
glavo na zabavo. Pri tem, je še

dodal, je treba posebno pozor-
nost posvetiti mladim, ki so v
najobčutljivejšem obdobju
odraščanja najbolj izpostavlje-
ni lažnim vrednotam in laž-
nim vabilom k zabavi, odločit-
ve iz tega obdobja pa nosijo s
seboj vse življenje. "Potrebuje-
mo prav take pobude, da
bomo kultivirali naše življenje
in izboljšali naše razvojne
možnosti. To je tudi način,
kako preprečevati številne bo-
lezni, ki jih prinaša alkohol,"

je o akciji Z glavo na zabavo še
dejal Danilo Türk. Ob tem je
minister za zdravje Dorjan
Marušič postregel s poda-
tkom, da med mladimi, stari-
mi od 15 do 30 let, eden izmed
štirih umre za posledicami, ki
jim posredno ali neposredno
botruje alkohol. Zato bodo, je
obljubil, tudi v prihodnje pod-
pirali aktivnosti, kot jih izvaja
fundacija Z glavo na zabavo.
Ob desetletnici, je še dodal, pa
jim izreka čisto "desetko". 

V teh desetih letih, je poudaril
predsednik programskega
sveta fundacije Z glavo na za-
bavo Saš Kravos, so postali
prepoznavna blagovna znam-
ka, ki pooseblja zdravo pre-
življanje prostega časa in za-
bavo. Po prepričanju pred-
sednika sveta za preventivo
in vzgojo v cestnem prometu
Bojana Žlendra pozitiven
zgled za to predstavlja Crei-
nativa. "To je krasen klub, v
katerem so se odločili, da ne
bo alkohola. Da bodo imeli
zabavo in koncerte, pa jim za
točilnim pultom kljub temu
ni treba imeti pira, da bi pri-
vabili mlade." Ob tem je še
dodal, da se mladi vse bolj za-
vedajo, da sta alkohol in hi-
trost problem. Zato se je po
mnogih letih, pravi Žlender,
delež alkoholiziranih povzro-
čiteljev nesreč s smrtnimi
žrtvami zmanjšal za deset
odsekov. To po njegovem
daje upanje, a pomemben
korak, še dodaja, bo treba na-
rediti doma - prvi namreč
otroku dajo poskusiti alkohol
prav starši.

Direktorica Doma upokojencev Kranj Zvonka Hočevar 
Šajatovič in kranjski župan Damijan Perne sta prerezala trak
novih prostorov Centa za pomoč na domu. I Foto: Tina Dokl

Zaslužijo si čisto desetko
Fundacija Z glavo na zabavo je v kulturnem centru Creinativa predstavila program prireditev.

V jubilejnem letu je častno pokroviteljstvo fundacije 
Z glavo na zabavo prevzel predsednik države Danilo Türk.
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Previdno pri kurjenju kresov
Uprava Republike Slovenije za zaščito in reševanje Ministrstva
za obrambo opozarja organizatorje javnih prireditev s kresova-
njem ter vse, ki bodo ob prvomajskih praznikih kurili kresove,
da je pri tem treba upoštevati predvsem naslednje: kurišče
mora biti obdano z negorljivimi materiali (s peskom, kamni,
opeko), prostor okoli kurišča mora biti očiščen vseh gorljivih
snovi, kurišče mora biti dovolj oddaljeno od gozda, dreves,
prometnic in zgradb, v času kurjenja mora biti ob ognju vedno
nekdo prisoten, če bodo kres kurili otroci, mora biti prisotna
odrasla oseba, pri kurjenju se ne sme uporabljati gorljivih te-
kočin ali materialov, ki pri gorenju razvijajo močan dim in stru-
pene pline, ob vetrovnem vremenu je treba kurjenje kresa pre-
kiniti, po končanem kurjenju je treba ogenj pogasiti, kurišče pa
prekriti s peskom ali zemljo, na javnih prireditvah s kresova-
njem mora biti organizirana požarna straža, ki jo lahko oprav-
ljajo le gasilci. Če kres povzroči požar v naravi, je treba o tem
takoj obvestiti pristojni regijski center za obveščanje na tele-
fonsko številko 112, ki bo na kraj požara napotil gasilske enote.

Dober le enoten dogovor glede odpadkov
Ker je ravnanje z odpadki čedalje bolj pereč problem, je Dru-
štvo Odgovor pred časom v galeriji Dali v Kranju organiziralo
okroglo mizo na temo Problematika odpadkov v Kranju. Vrši-
lec dolžnosti generalnega direktorja Direktorata za javne služ-
be in investicije na Ministrstvu za okolje in prostor Bojan De-
jak je poudaril, bodo na ministrstvu podprli le enoten dogovor
občin. Svetovalec direktorja Komunale Kranj Ivan Hočevar in
tržiški župan Borut Sajovic sta povedala, da so v Kranju in Tr-
žiču naredili korak naprej pri ločenem zbiranju odpadkov.
Kranjski podžupan Stane Štraus je poudaril, da je v danih oko-
liščinah še vedno najboljša rešitev sortirnica in predelovalnica
v Kranju ter odlagališči v Tržiču in Mali Mežakli. Vodja projek-
ta Regionalnega centra za ravnanje z odpadki Celje Mila Lesko-
šek je predstavila dobro prakso v Celju, kjer so uspeli s 70 od-
sotnim deležem evropskih sredstev vzpostaviti sodoben cen-
ter. Če ne bo dogovora gorenjskih županov, bo možnost koriš-
čenja evropskih sredstev iz tokratne finančne perspektive malo
verjetna. Četrtega junija se tudi izteče rok, ki so si ga postavili
župani, da se razreši problematiko ravnanja z odpadki. S. K.
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Kultura

Igor Kavčič

Na nedavni reviji godalnih orke-
strov slovenskih glasbenih šol,
ki so jo v Baročni dvorani mest-
ne graščine pripravili v Radovlji-
ci, se je v dveh dneh na štirih
koncertih predstavilo kar šestin-
trideset orkestrov iz vse Sloveni-
je, kar je skoraj polovica več kot

pred dvema letoma. V zadnjih
letih se namreč orkestrska igra
spet vrača v glasbene šole tudi
kot obvezni predmet. Revija kot
taka nima tekmovalnega znača-
ja, zato se je vsak orkester pred-
stavil s programom, ki ga je iz-
bral sam. Pozitivno preseneče-
nje je pripravil Godalni orkester
Glasbene šole Kranj, ki ga dru-
go leto vodi Tomaž Pinter. "V
višjih razredih godal je sodelo-
vanje v orkestru obvezno. Seve-
da so nekateri učenci v svojem
znanju boljši, drugi slabši, a se v
orkestru za vsakega najde me-
sto. Orkestrska igra je zelo po-
membna za razvoj mladega

glasbenika," je povedal Pinter.
Za nastop je izbral dve skladbi.
Več kot tridesetčlanski godalni
orkester je s spremljajočimi in-
strumentalisti navdušil s 1. stav-
kom Wagenseilovega Koncerta
za harfo in orkester, še burnejši
aplavz pa je sledil po doživetem
izvajanju druge skladbe Hay-
dnove Kindersimfonie. Nad iz-

vedbo je bil navdušen tudi stro-
kovni poslušalec orkestrov Ni-
kolaj Žličar.
Kranjsko šolo so mladi glasbe-
niki kar najbolje zastopali tudi
na 36. srečanju glasbenih šol
Gorenjske in zamejstva nekaj
dni kasneje v Škofji Loki. Učen-
ka klavirja Mojca Ančimer se je
odlično predstavila s Chopinovo
Fantasie Impromptu, op. 66, ko-
morna skupna v sestavi Kristina
Rogelj (flavta), Neža Lombar
(kitara), Ajda Krišelj (harfa) in
Nika Vremšak (violončelo) so
pod vodstvom Bronislave Prin-
čič zaigrale skladbo Intermez-
zo, skladatelja Bojana Glavine. 

Navdušil šolski 
godalni orkester 

Na 9. reviji Godalnih orkestrov slovenskih 
glasbenih šol se je izkazal orkester kranjske šole,
odličen pa je bil tudi naš komorni sestav na 36.
srečanju glasbenih šol Gorenjske in zamejstva.

Godalni orkester Glasbene šole Kranj pod vodstvom 
dirigenta Tomaža Pinterja je občinstvo očaral z izvedbo
Haydnove Kindersimfonie. I Foto: Igor Kavčič

Naključno sestavljen komorni sestav Glasbene šole 
Kranj se je izkazal s skladbo Bojana Glavine Intermezzo. 
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Igor Kavčič

V Klubu Prešernovega gledališ-
ča, ki že peto sezono Kranjča-
nom z različnimi kulturnimi
dogodki bogati večere, so letos
pripravili serijo predstavitev ig-
ralcev domačega gledališča, bo-
disi njih samih bodisi v družbi
njihovih bližnjih sorodnikov,
prav tako umetnikov. Tako smo
najprej pobližje spoznali igralca
Petra Musevskega, za njim ig-
ralko Vesno Slapar in njenega
moža, glasbenika Uroša Rakov-
ca, v začetku aprila pa sta svoje
družinske in umetniške zgodbe
razkrivali igralka Darja Reich-
man in njena mati, ilustratorka
Jelka Reichman. Umetnici je z
aplavzom sprejelo občinstvo, ki
je tudi tokrat napolnilo gledali-
ški foaje, v katerem tudi običaj-
no potekajo večeri. Darja je rav-
no v tistih dneh prispela iz Pule,
kjer je ansambel Prešernovega
gledališča uprizoril predstavo
Tennesseja Williamsa, Steklena
menažerija, v režiji hrvaškega
režiserja Damirja Zlatarja Frey-
ja, v kateri igra glavno žensko
vlogo. "Ker gre za komorno
predstavo, smo v polni dvorani
tako kar nekoliko izgubili njeno
intimnosti. Lahko rečem, da so
gledalci odlično sprejeli predsta-
vo, ne glede na to, da je bila ta
seveda v slovenščini brez dodat-
nih nadnapisov," je voditeljici
pogovora ob namigu na oster
tempo predstav v aprilu, odgo-
vorila Darja. 

Začela pri Kristini 
Brenkovi
Bole Vrabčeva se je uvodoma
posvetila Jelki Reichman, ki je
lani praznovala 70-letnico. Nje-
na starša sta bila učitelja, prva
otroška leta pa ji je zaznamova-
la vojna. "Nobenih igrač nisem
imela. Spomnim se, ko mi je
mama pri mojih dveh letih ku-
pila celuloidno punčko in jo je
oče zato kar nekaj časa gledal
postrani. Ne, da ne bi privoščil,
ampak živeli smo v pomanjka-
nju. Takrat smo bili v revščini
vsi enaki. Živeli smo v majhnih
stanovanjih, v kuhinji, v kateri
smo se največ zadrževali, so bili
le star vzidan štedilnik, "kolmki-
šta", kredenca, miza, nekaj sto-
lov in nič več," razlaga Jelka. Re-
ichmanovi so se takoj po vojni
preselili na Gorenjsko, na Koro-
ško Belo, kjer sta oče in mati do-
bila službo. Živeli so v šolskem
poslopju in Jelka je kar v copatih
hodila v šolo. "Gor v Konzum'
imajo domače ocvirke, se je raz-
vedelo po ulici in smo leteli po-
nje," se spominja, da je bilo na
Koroški Beli lepo, a hladno. Pre-
selili so se v Ljubljano, kjer je
Jelka obiskovala gimnazijo na
Šubičevi, tako imenovano "Šu-
bičko". Prof. Mirko Mahnič je
bil najbolj priljubljen profesor
in skorajda sem se vpisala na

slavistiko, a sem se vendarle od-
ločila za Akademijo za likovno
umetnost.
Podobno kot številni likovniki
tistega časa, je najprej dobila
učiteljsko službo, kar pa ji pri
dveh otrocih, Darji in njenem
starejšem bratu, ni in ni zneslo.
Zato se je odločila, da gre na
"svobodo", da se poskusi kot
svobodna umetnica. Kdor nič
ne tvega, nikoli nič ne dobi, si je
mislila in stopila v uredništvo
Čebelice. "Kristina Brenkova je
bila tista, ki je poskrbela zame,
čeprav je bila zelo stroga in brez-
kompromisna. Naredite nekaj
skic, pa bomo videli. In tako
sem ilustrirala prvo svojo knjigo
Šivilja in škarjice, ki je leta 1964
izšla v zbirki Čebelica. In potem
je šlo počasi. Vsaj sedem, osem
let potrebuješ, da ti nekako
uspe."

Na skrivaj na "sprejemce"
"Darja, vam je mama kdaj pu-
stila svoje barvice?" je Alenka
pogovor preusmerila k hčeri.
"Je, a meni ni bilo nikoli veliko
do risanja. Ker so vedeli, da
mama riše, sem v šoli vedno
morala kaj risati, kar mi ni bilo
nič kaj všeč. Bolj sem se navdu-
ševala nad recitiranjem in na-
stopanjem. Do igre pa je prišlo
šele proti koncu gimnazije, ko
sem hodila na dramski krožek,
ki ga je vodil igralec Marko Sim-
čič. To me je tako navdušilo, da
sem dala prijavo na igralsko
akademijo, a 'ziheraš', kot sem,
sem prvo leto prijavnico dvigni-
la in se vpisala na Filozofsko fa-
kulteto smer slovenščina in
nemščina. Ampak sredi šolske-
ga leta sem si rekla, če ne greš
delat sprejemnih, si boš celo
življenje očitala, da nisi vsaj po-
skusila. Šla sem na sprejemne
in jih naredila. Doma ni nihče
vedel in spomnim se, da je bila
mama zelo presenečena." Kljub
temu da je Darja vedela, da bo
šla študirat igralstvo, je še oprav-
ljala izpite na Filozofski fakulte-
ti. Mami je povedala, da njo
pravzaprav zanima samo litera-

tura, a ker nima talenta za pisa-
nje, prevajanje ali poezijo, bo z
jezikom skozi igranje. "Kljub
presenečenju nisem imela nič
proti, da zamenja študij. Mladi
naj študirajo tisto, kar jih veseli.
Če imaš nekaj rad, ti bo v tem
poklicu zagotovo uspelo toliko,
da boš zaslužil za kruh. Ljube-
zen je najpomembnejša zade-
va, ki žene ves svet. Ljubezen,
pa ni važno do česa." 
Ena največjih prelomnic v boga-
tem ilustratorskem opusu Jelke
Reichman je zagotovo legen-
darni Maček Muri, ki ga je leta
1974 upodobila in v življenje
obudila v sodelovanju s pesni-
kom Kajetanom Kovičem. Od-
tlej je bila ta slikanica že šest-
najstkrat ponatisnjena. Reich-
manova pravi, da je doslej ilu-
strirala že skoraj dvesto knjig,
da se je pri vsaki posebej kar
najbolj potrudila, a vse seveda
niso uspešnice. "Veliko sem ilu-
strirala za knjižne izdaje v dru-
gih republikah, razen v Srbiji. Ti
me niso marali, moje ilustracije
so bile namreč preveč čiste,
"speglane" za njih ..." Da jo je
mama dostikrat spraševala za
mnenje, kako je kaj narisano.
"Ponavadi se mi mudi z oddajo
ilustracij, pa sem bolj za potrdi-
tev vprašala, če ji katera izmed
risbic ni všeč, pa je vedno znala
reči, ta in ta slika, za katero sem
tudi sama vedela, da ni tako do-
bra kot druge." 

Jelka 200 slikanic, 
Darja 70 vlog
"V moji generaciji so bili sami
obetavni igralci, zelo močna ge-
neracija, od Lučke Počkaj in
Maje Vidmar do Daria Varge in
Boruta Veselka," smehljaje se
pove Darja. V diplomski pred-
stavi smo igrali Othella, Borut v
naslovni vlogi, jaz pa v vlogi
Desdemone. Moji mami je bil
Borut neskončno všeč, pa sem
ji rekla, a se ti res zdi, nisem
opazila. Borut je na to dejal le,
seveda ni opazila, ker nima oku-
sa." Dobila je štipendijo v SLG
Celje, kjer se je tudi zaposlila po

končani akademiji. Že leta
1989 je odigrala štiri zelo težke
vloge, v ljubljanski Drami,
Mestnem gledališču in v Celju.
V karieri je doslej nanizala več
kot 70 vlog. "Vsak igralec si želi
velikih vlog in te sem v Celju ve-
likokrat dobivala. Potem je za
umetniškega vodjo prišel ne-
kdo, za katerega nisem imela
občutka, da v meni še vidi igral-
ko, ki bi jo porabil, zato sem bila
zelo vesela, da se je sprostilo
mesto v Kranju, kjer sem zame-
njala Tanjo Dimitrijevsko, ki je
šla v MGL. Zlati čeveljčki je bila
moja prva predstava v Kranju.
Zdaj sem tu štirinajsto sezono
in mi ni prav nič žal, da sem se
tako odločila. 
"Glede na to, da imate radi lite-
raturo, kakšen tip igralke ste?"
je še vprašala Alenka Bole Vra-
bec. Da jo tekst ponavadi zagra-
bi ali ne v fazi bralnih vaj do
prve vaje. "Najlepši trenutek je,
ko vem, kaj bom igrala in še de-
viško preberem besedilo kot
tako. Tu se potem začne kemija
ali pa je ni." "Se kot igralka pu-
stite voditi ali ste raje v konfron-
taciji z režiserjem," ne odneha
spraševalka. Darja odgovarja:
"Sem tip igralke, ki na liku, ki ga
dobi, veliko naredi sama. Ne, ni-
sem zato, da se upiraš, režiserju
moraš pustiti njegovo vizijo in
znotraj nje poskusiti biti sebi la-
sten.
Pogovor se je tisti večer žal bližal
koncu, kljub temu da bi Reich-
manovi lahko povedali še mar-
sikaj zanimivega o življenju,
družini, poklicu, umetnosti. In
tudi o številnih nagradah, ki sta
jih prejeli za svoje umetniške
dosežke. Obe radi "delata svojo
umetnost", Jelka za risalnim
pultom, Darja na gledališkem
odru, in medtem ko si prva že
zna odrezati nekaj časa samo
zase, ga drugi dostikrat zmanj-
kuje. Klub ljubiteljev Prešerno-
vega gledališča pa že napovedu-
je novega gosta meseca, v sredo,
5. maja, bo to Primož Pirnat, ig-
ralec, ki se je kranjskemu gleda-
lišču pridružil v tej sezoni. 

Ne risanje, beseda 
jo je zanimala 
V začetku aprila so v Klubu ljubiteljev Prešernovega gledališča Kranj gostili umetnici Jelko in Darjo
Reichman. Z iskrivima sogovornicama materjo in hčerjo, priznano slovensko ilustratorko in izvrstno
dramsko igralko, je večer obarvala Alenka Bole Vrabec. 

Pripravile so čudovit večer: (z leve) gostji Darja in Jelka Reichman, voditeljica Alenka Bole
Vrabec in srce in duša Kluba ljubiteljev PG Kranj, Zvezdana Čujovič. I Foto: Igor Kavčič



Kranjski glas, petek, 30. aprila 2010

Šport

11

Vilma Stanovnik

Brdo pri Kranju - Za tek ide-
alno spomladansko vreme
je minulo soboto pozdravilo
tekače in tekačice, ki so se
pomerili na 2. teku okoli
Brda. Največ se jih je udele-
žilo 10-kilometrskega teka,
najbolj pogumni in najbolje
pripravljeni pa so se letos
lahko prvič odločili tudi za
nastop na 21 kilometrov. 
Na cilju krajše preizkušnje
je bil prvi Andrej Krvina
(Mizuno), ki je za 10-kilo-
metrsko progo porabil 37
minut in 16 sekund. Le
osem sekund za njim je v
cilj pritekel Aleš Bojc (ŠD
Lončar), čas pod 38 minuta-
mi pa je premagal še tretje-
uvrščeni, Goran Kuhar (Vi-
tezi dobrega teka). Le malo
za najhitrejšimi moškimi je
zaostala Darja Kokalj, ki je

bila v cilju s časom dobrih
39 minut, na drugo mesto
se je uvrstila Katja Juhart, na
tretje pa Tamara Bobnar
(ŠD Kondor). 
Še preden so bili v cilju vsi
tekmovalci na krajši progi,
pa se je zaključku 21-kilo-
metrskega teka bližal najhi-
trejši na malem maratonu,
nekdanji olimpijec Roman
Kejžar (Mizuno) iz Železni-
kov, ki se mu je štoparica
ustavila pri času 1.10.53. Za
njim se je na drugo mesto s
časom 1.11.48 uvrstil Sadet
Čauševič (O.K. Consulting),
tretji pa je bil Matej Beke
(Slovenska vojska), ki je za
mali maraton porabil uro, 12
minut in 6 sekund.
"Tukaj na Brdu je vedno lepo
vzdušje in idealno okolje za
tek. Dejstvo pa je, da proga ni
za dobre rezultate, saj je pre-
cej makadama," je po tekmi

povedal Roman Kejžar, ki na
teku ni imel hude konkuren-
ce, saj se je precej dobrih slo-
venskih tekačev odločilo za
udeležbo na državnem pr-
venstvu na 10 tisoč metrov v
Domžalah. 
Tja je takoj po prireditvi odhi-
tela tudi zmagovalka malega
maratona med ženskami, Ži-
rovka Katja Rakušček (ŠD Ta-
bor Žiri), ki je pritekla v cilj s
časom 1:28,19. "Ker sem ena
od trenerk pri ŠD Tabor v Ži-
reh takoj odhajam na stadion
v Domžale, kjer nastopajo
moji varovanci. Teka tukaj na
Brdu pa sem se udeležila
zato, ker sem si želela preve-
riti pripravljenost na začetku
sezone. Proga tukaj mi je zelo
všeč, saj ne poteka zgolj po
asfaltu, kot smo tekači večina
vajeni," je povedala Katja Ra-
kušček, ki je tek vzljubila po
rojstvu tretjega otroka, sedaj

pa teče že pet let. Skoraj pet
minut za Katjo je bila v cilju
tudi druga tekmovalka v ma-
lem maratonu, Lidija Pajek
(Tekaški forum) na tretje me-
sto pa se je uvrstila Sabina
Kolenc.
"Pri Atletskem klubu Triglav
smo prvič organizirali tudi
mali maraton in z udeležbo
smo zelo zadovoljni. Na 21-
kilometrski progi je tekmova-
lo 96 tekmovalcev, na 10-
kilometrski progi pa 197.
Prav tako smo organizirali
tek za najmlajše na 300 me-
trov, poskrbeli smo za spo-
znavanje atletske abecede.
Tako nameravamo s priredit-
vijo nadaljevati, nismo pa se
še odločili če bo termin konec
aprila ostal isti," je po prire-
ditvi povedal Matjaž Polak,
ki je prepričan, da bo prire-
ditev v lepem okolju postala
tradicionalna.

Katja in Roman zmagovalca
kranjskega malega maratona
Katja Rakušček iz Žirov in Roman Kejžar iz Železnikov sta minulo soboto slavila na prvem malem
kranjskem maratonu, ki ga je pripravil Atletski klub Triglav Kranj.

Četrto mesto za odbojkarje Astec Triglava

Prejšnji konec tedna se je končalo državno prvenstvo za
odbojkarje. Naslov prvakov so že sedmič osvojili odbojkarji
ACH Volleyja, odbojkarji kranjskega Astec Triglava pa so z
ekipo Marchiol Vodi igrali za tretje mesto. V domači dvorani
v Kranju so izgubili z 2:3, nato pa so jih Primorci s 3:1
premagali še v Novi Gorici. V. S.

Jubilej košarkarjev Triglava
Košarkarski klub Triglav letos praznuje 60 let, jubilej pa
bodo proslavili 29. maja v Spodnji Besnici. Prijave za sreča-
nje vseh generacij Triglavovih košarkarjev zbirajo na naslo-
vu cadez.milan@siol.net ali po telefonu 041/605 722 do 15.
maja, na tem naslovu pa dobite tudi več informacij o prire-
ditvi, ki se bo začela s skupinskim slikanjem po generacijah,
nadaljevala pa z zabavo in obujanjem spominov. V. S.

Veliko zanimanje za Rossijev motor

V salonu servis Štern so si prejšnji teden ljubitelji motoris-
tičnih dirk lahko ogledali motocikel, na katerem je sloviti
italijanski dirkač Valentino Rossi osvajal mnoga dirkališča
po svetu. Za unikatni dirkalnik Yamaha M1 je bilo med lju-
bitelji motorjev iz Kranja in okolice veliko zanimanja, o last-
nostih dirkalnega motorja, na katerem je sedel Valentino
Rossi pa jih je seznanil Miran Štern. V. S.

Roman Kejžar uživa v teku in lepem okolju na Brdu 
pri Kranju. 

Katja Rakušček se je po rojstvu tretjega otroka posvetila
tudi teku.
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V salonu Štern v Kranju so si ljubitelji motorističnih dirk
lahko ogledali unikatni dirkalnik Valentina Rossija.

Jubilejni 10. Županov tek - Kranj 2010

Jubilejni 10. Županov tek bo potekal v soboto, 29. maja 2010, na Brdu pri Kranju, start bo 
ob 10. uri. Tekači in tekačice se bodo letos lahko pomerili v teku na 10.000 metrov in 2.100
metrov.
Za najmlajše bo v času prireditve organiziran animiran program z igrami in tekom, obiskal jih bo
tudi čarovnik Grega.
Predhodne prijave bodo možne preko spleta na naslovu www.omamljen.si ali po telefonu
04/236 13 45 do vključno 27. maja 2010.
Startnina za oba teka pri predhodnih prijavah znaša 10 EUR, za otroke, učence, dijake, študente,
upokojence, organizirane člane društev 5 EUR, skupine in družine pa 15 EUR. Na dan dogodka pa
bodo udeleženci odšteli 5 EUR več.
Prispevki za startnino in donatorska sredstva bodo namenjeni Fundaciji Vincenca Drakslerja za
odvisnike - ustanovi za zdravljenje odvisnikov, pomoč odvisnikom in njihovim svojcem se zbirajo na
TRR št. 60000-0000000459 pri Hranilnici LON. 
V okviru spremljevalnega programa teka bo Fundacija Vincenca Drakslerja organizirala tudi 
1. sejem nevladnih organizacij na Gorenjskem, na katerem bodo društva, zavodi in ustanove z 
različnih področij predstavili svoje programe in delovanje. Sejem bo potekal med 8. in 12. uro.
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Študentska
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KOLESARSKI 
VZPON NA JOŠT

Maja Kalan

Ker se je s tem končala tudi
javna razprava o zakonu, so
v Študentski organizaciji
Slovenije (ŠOS), kjer zako-
nu nasprotujejo, že napove-
dali demonstracije v maju.
Pred dobrima dvema tedno-
ma so predstavniki ŠOS na-
mreč zapustili sejo vlade za
študentska vprašanja zaradi
konceptualnega nestrinja-
nja glede ureditev študent-
skega dela. Katja Šoba, pred-
sednica ŠOS je poudarila, da
je treba celostno urediti pol-
ožaj študentov in predlog
zakona tega ne ureja. "Štu-
denti zahtevamo sestanek
pri predsedniku vlade Boru-
tu Pahorju z vsemi deležni-
ki, ki jih študentsko delo ka-
korkoli zadeva. Želimo si lo-
čeno obravnavo študentske-
ga dela in celostno ureditev
študentskih vprašanj. Spre-
memba imena zakona, ne
prinaša nove vsebine, am-
pak je samo lepotni popra-
vek. V kratkem bomo sami
predstavili normativno ure-
ditev študentskega dela, ki
bo celostno urejala študent-
sko delo in z njim povezane
probleme. V kolikor Vlada
RS ne bo premogla dovolj
posluha, smo študenti pri-
pravljeni iti tudi na ulice," je

povedala Katja Šoba, pred-
sednica ŠOS.
Poleg pritiskov z demon-
stracijami so v ŠOS naročili
tudi neodvisno pravno mne-
nje, ki obravnava predlog za-
kona. Bojan Bugarič z Inšti-
tuta za primerjalno pravo
pri Pravni fakulteti Univer-
ze v Ljubljani je izpostavil tri
pravne vidike pri postopku
priprave zakona, in sicer: kr-
šitev vlade pri določilih glede
presoje posledic predpisov,
zavajanje glede priporočil
Organizacije za ekonomsko
sodelovanje in razvoj (OECD)
o nujnosti takšne ureditve
trga dela in potrebe po celovi-
tem urejanju položaja štu-
dentov z vidika različnih re-
sorjev ob pripravi posamez-
nih zakonodajnih spre-
memb. "Z ureditvijo enotne
evidence vpisa študentov in
manjšimi korekcijami in-
špekcijskega nadzora bi bila
odpravljena dva velika pro-
blema študentskega dela (fik-
tivni vpisi in zloraba napo-
tnic). Nasprotno pa, predlog
Zakona o malem delu teh
problemov ne rešuje, saj se
bodo še vedno pojavljali," je
povedal Bugarič. ŠOS je za
pravno mnenje, vključno s
pomočjo pri pripravi lastne-
ga predloga, odštela 12 tisoč
evrov. 

Kje in kako se bodo odvile de-
monstracije, pa študenti še
vztrajno molčijo. Marko Fun-
kl, predsednik zveze študent-
skih klubov Slovenije (Škis)
je sicer napovedal, da naj bi
se zgodile po 15. maju ter še
pred 25. majem, več pa naj bi
bilo znano prvi delovni dan
prihajajočega meseca. Na de-
monstracijah jih bodo zago-
tovo podprli dijaki, ki so prav
tako napovedali shod. 
Na sestanku s predsedni-
kom vlade Pahorjem pred
dvema tednoma so predstav-

niki Dijaške organizacije
Slovenije (DOS) namreč pri-
čakovali, da bodo dosegli
kompromis glede ukinitve
državnih štipendij vsem
mladoletnim dijakom in
ukinitve otroškega dodatka
nad 18 let, glede uveljavitve
malega dela in glede ukinit-
ve 100-odstotne subvencije
za dijaško prehrano. Pred-
sednik Vlade RS je sicer po-
kazal razumevanje za težave
dijakov, poslušal njihovo
predstavitev, vendar pa se
stališča niso zbližala. 

Prihajajo demonstracije
Predlog zakona o malem delu, ki omejuje študentsko delo, kot smo ga poznali do zdaj, bo ministrstvo
že prihodnji mesec poslalo na vlado.

Nace Fock

Ljudje se delimo na dve vrsti:
na uši, ki se sicer množijo in
pitajo, a se vse življenje valja-
jo v svoji neškodljivi medi-
okriteti in naposled poginejo,
ter na v like ljudi, ki zavoljo
ideje, zavoljo prave, naše stva-
ri, zavoljo dobrobiti in na-
predka ter zmage prestopijo
meje konvencionalnega, kon-
formnega, legalnega. Tako je
menil vsaj revni študent Ra-
skolnikov (v branje: F. M. Do-
stojevski, "Zločin in kazen"),
ko je šel s sekirico nad oderu-
ško starko, češ gnido babjo
bom v prid celotnemu obče-
stvu pokončal in moj zločin je
docela upravičen. Bistvo "kaz-
ni", ki jo napoveduje naslov,
ni Sibirija, marveč notranja
kazen, črv vesti, ki žre in raz-
jeda dušo mladeniča, kajti do-
mnevna upravičenost, dasi-
ravno vanjo verjame, ne udu-
ši glasu vesti, težke krivde, ki
jo vleče za seboj, tako da zlo-
čin naposled prizna.
Študentje v občem radi rešu-
jemo svet. Ker na nas, bodo-
čih intelektualcih, sloni pri-
hodnost družbe, nacije, Evro-
pe, sveta (ne oziraje se na
dejstvo, da dokaj prostaško
zveni, kadar pravi človek sa-
memu sebi "intelektualec"),
rade volje že preventivno na-
ravnamo in narahljamo vezi
tega težkega tovora. Se zbira-

mo, podpiramo, organizira-
mo, manifestiramo, protesti-
ramo, reagiramo in se, ne na-
zadnje, politiziramo. Ni nuj-
no, da v smislu političnih
strank, kajti per definitionem
je vsakršna študentskoorga-
nizacijska tvorba neodvisna.
Ponotranjili smo samo kon-
cept babuške, naš mali parla-
ment, naša mala država,
naša mala blagajna, vse sku-
paj lično zloženo v malo dr-
žavo Slovenijo. V študentski
aparat, zamotano konstrukci-
jo, gmoto organizacij, dru-
štev, svetov, komisij, delo-
vnih skupin in odborov, ki je
sicer videti kakor Freudova
ledena gora, je vpetih nešteto
ljudi, študentov kakopak, ki
za narodov blagor preždijo
ure in ure na sestankih. Po-
sredno imamo od tega korist
vsi, ki npr. igramo tenis ob
ponedeljkih zjutraj "na štu-
dentske kupončke", rahlo
opiti in okajeni poslušamo
vrhunske slovenske glasbe-
nike v domačem mestu, ki
služimo mastne, neobdavče-
ne denarce kot natakarji, de-
lavci na projektih ali opravlja-
mo katero koli delo prek na-
potnice. Ne nazadnje, piše-
mo za lokalni časopis, kaj
nam je pa hudega!
Ker ta aparat podpira tudi
mene, ki združim prijetno s
koristnim in za 4 evre na
1000 znakov s presledki po-

tegnem s knjižnih polic Do-
stojevskega ter z ulic sestra-
dane in razjarjene študente,
se res ne morem pritoževati -
in to v nobenem primeru ni
bil moj namen. Študentska
problematika je, vsaj te dni,
tako ali tako sinonim za malo
delo oz. za predlog zakona, ki
bi nam (ali nam bo) zaslužek
prek dobrih starih napotnic
krepko omejil. Vsem študen-
tom, ki delamo, se to ne bo
neposredno poznalo, bo pa se
poznalo aparatu, ki skrbi za
nemoten proces in organiza-
cijo, odleteli bodo udi, zobni-
ki in jermeni, kajti, roko na
srce, nihče od njih za naro-
dov blagor ne dela zastonj.
Žalostna resnica je, da si mar-
sikateri študent ne more pri-
voščiti študija v optimalnih
pogojih, če popoldan ali čez
vikende ne dela. Nepravično
je postavljati finančno mejo
za takšne pogoje in jo uzako-
niti. Še huje je oceniti, koliko
si študent na uro največ za-
služi, češ njegove sposobno-
sti 8 evrov pač ne presegajo.
In ustoličiti še vrsto določb, ki
zreducirajo objektivne mož-
nosti za delo. Kljub določe-
nim prednostim, denimo da
bi lahko namesto mene, ki bi
utegnil s 4 evri na 1000 zna-
kov pretirano obogateti, pri-
čujočo kolumno pisala moja
babica in mi potem potisnila
v žep kak evro "za na morje"

(za kar bi naju oba oglobili).
Samo nečesa nismo omenili.
Študija. Zgolj študija, jutra-
njega sprehoda do fakultete,
pikolovske knjižničarke,
ostarelega profesorja. Prebi-
ranja knjig ob leščerbi v vlaž-
ni, temni izbi. Zastavljalnice
in novčičev, ki jih previdno
premeščamo po preluknja-
nih žepih. Znanja, ki ga kot
shirani brodolomec požira-
mo, ko nas je uka žeja pripe-
ljala v veliko mesto. Da ne?
No, žeja že. Kajti študij ni več
obdobje izobraževanja, je ne-
kakšen status quo, školjčna
lupinica, v katero se mlad
človek zaliže in ob občasnih
dražljajih notri vali biser - za
katerega je treba delati. Prek
napotnice, jasno.
Tragedija ni niti zmerna do
pretežna. Zavoljo pravega,
študentskega, boljšega, naše-
ga, za vse enakega in social-
no trdnega ne bo treba niko-
gar pobiti, ustreliti, mu raz-
česniti betice, se ga lotiti s te-
sačo, sekačo ali tomahav-
kom. Mogoče bi samo za za-
četek prenehali nositi leta
svojega študija v zastavljalni-
co in k oderuhom. Bo zares
tako trpela kvaliteta našega
življenja, če bo biser, ki ga
bomo valili v školjki, naše
znanje, pridobljeno tekom
študija? Mogoče pa starko
vzame hudič, ne da bi si mo-
rali študentje mazati roke.

Školjčna lupinica
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Teden mladih odšteva dneve
Natanko teden dni je še do največjega mladinskega festiva-
la v Kranju, ki ga bodo prihodnji petek koncertno odprli
Nude in Crvena jabuka. Koncert bo sicer plačljiv, a z mladim
prijazno ceno. Na Info točki KŠK bo vstopnice v predproda-
ji namreč mogoče kupiti po 6 evrov, v Planetu Tuš za 8 ev-
rov, na dan koncerta pa bodo stale 10 evrov. Tudi ostali
plačljivi dogodki bodo zahtevali le simbolične prijavnine, in
sicer večina športnih dogodkov ter Buchanologija, zaključno
Četrtkanje, cocktail delavnica ter priprava na izpit za vodite-
lja čolna. Ker je program najdaljšega tedna v letu tako bogat
in obširen, da ga je nemogoče stlačiti v nekaj vrstic, vas Klub
študentov Kranj vabi, da obiščete spletno stran tm.ksk.si,
skupino na spletnem omrežju Facebook, Twitterju ali pa se
po informacije obrnete kar na naslov tm.pr@ksk.si. V po-
moč vam bo tudi nov mladinski portal Zapik.si, ki je nastal
v sodelovanju z novinarji klubske študentske in dijaške revi-
je Zapik, namenjen pa je poročanju o mladinskem dogaja-
nju in aktualni problematiki na Gorenjskem. Zapikovi novi-
narji bodo redno spremljali festivalsko dogajanje in ga ne le
ubesedili, pač pa ujeli tudi v objektiv svoje kamere, zato ob-
iskovalcem festivala že zdaj kličejo "ne bežite pred kame-
ro!". Festival bo trajal do 15. maja, ko bodo verjetno že topel
sobotni večer popolnoma razgreli Success, Mit, MI 2 ter
Dan D na Slovenskem trgu, že zgodaj popoldne pa bo tam
nepogrešljivi Raztur party.

Kolesarski vzpon na Jošt

Klub študentov Kranj tudi letos organizira Kolesarski vzpon
na Jošt, drugi po vrsti, ki bo v soboto, 22. maja 2010, s sku-
pinskim startom ob 10.30 na parkirišču Kolesarskega kluba
Sava Kranj. Do vznožja vzpona kolesarje ločita približno dva
kilometra vožnje skozi Stražišče, ki ju bomo prekolesarili v
lahkotnem tempu v skupini, nato sledi skupinski start in
vožnja po zaprti cesti do vrha vzpona. Vzpon je primeren
skoraj za vsakega rekreativca, saj ni prezahteven, vmesni
deli vzpona se namreč občasno zravnajo, kar je dobrodošlo
za kratek počitek. Kot zanimivost je treba omeniti, da je bil
na lanskem vzponu najmlajši udeleženec letnik 1993, najsta-
rejši pa kar 51 let starejši, torej letnik 1942. Kaj pa lanski čas
zmagovalca? V konkurenci 79 tekmovalcev je bil na vrhu
najhitrejši Lenart Noč, ki je za petkilometrski vzpon potre-
boval 18 minut in 12 sekund. Vsi rekreativni kolesarji in se-
veda tudi tekmovalci lepo vabljeni na ta čudoviti vzpon, če
ne zgolj zaradi veselja, pa lahko tudi zaradi lova na oranžno
pikčasto majico, ki jo bo letos premierno oblekel najhitrejši
na cilju. Vsi skupaj pa, da dosežemo število vsaj sto udele-
žencev.
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Nagradna križanka
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Michael Flatley, snovalec in režiser tega nagrajenega mednarodnega
plesnega fenomena, je dokazal, da srca in misli, združena v glasbi in 
plesu, lahko prečkajo vse tradicionalne meje. Njegov plesni spektakel
Lord of the Dance še vedno podira vse prodajne rekorde po celem svetu
in jemlje sapo gledalcem, ki si želijo še in še. 
Lord of the Dance je magična pustolovščina za človeško oko in sluh, 
ki gledalce popelje v mističen čas in prostor, in ki vname srca vseh tistih,
ki si jo ogledajo. Od trenutka, ko ugasnejo luči, pa vse do zadnjega bisa, 
je občinstvo očarano nad mojstrsko kombinacijo preciznega plesa, 
umetniške osvetlitve in pirotehnike. Tudi glasba ne pusti nikogar 
ravnodušnega. 
Klasična zgodba o boju med dobrim in zlim, ki ima temelje v irski folklori in
je izražena v univerzalnem jeziku plesa, je navdušila občinstvo po celem
svetu, irski ples pa je izstrelila v nove dimenzije in mu prinesla svetovno
hvalo brez primere. Zgodba opisuje pot Malega duha skozi čas in njegovo
pomoč Gospodu plesa, ki želi svoje ljudstvo zaščititi pred bitjem po imenu
Don Dorcha, Gospodom teme. Neverjetna pustolovščina se razvija, ko ta
temna sila izzove junaka, občinstvo pa je popeljano v pravljični svet
ljubezni, nevarnosti in hrepenenja. Brezčasna produkcija Michaela 
Flatleyja je že trinajst let zapored plesni spektakel številka ena v svetu in
vztraja na seznamu najbolje prodajanih predstav v svetu.
Lord of the Dance je predstava, ki jo je doslej prejela največ pohval 
kritikov. Od svetovne premiere leta 1996 je podrla številne rekorde in je
najbolje prodajana predstava v zgodovini zabave. Največja skrivnost
njenega fenomenalnega uspeha je v dejstvu, da nagovarja vse ljudi in
podira starostne, spolne in kulturne prepreke. Zaradi svoje brezčasne in
univerzalne privlačnosti je postala svetovno čudo sodobnega sveta. 

Nagrade: 1. nagrada: 3 zgoščenke, 2. nagrada: 2 zgoščenki in 3. nagrada: 
1 zgoščenka. Tri nagrade podarja Gorenjski glas.

Rešitve križanke (nagradno geslo, sestavljeno iz črk z oštevilčenih polj in 
vpisano v kupon iz križanke) pošljite na dopisnicah do srede, 12. maja 2010, na
Gorenjski glas, Bleiweisova cesta 4, 4001 Kranj. Dopisnice lahko oddate tudi v
nabiralnik Gorenjskega glasa pred poslovno stavbo.
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Zanimivosti

Alenka Brun

V Pristavi pri Tržiču zaklju-
čujejo obnovo Doma Vin-
cenca Drakslerja v skupni
vrednosti 450 tisoč evrov,
kjer bodo ozdravljeni odvis-
niki, vključeni v program
reintegracije, tudi nastanje-
ni. Denar, ki so ga zbrali na
dobrodelnem plesu Poveži-

mo Kranj so namenili rav-
no obnovi omenjenega
doma. 
V času dobrodelnega plesa
so organizirali tudi srečelov
in izpeljali avkcijo slike pri-
znanega akademskega sli-
karja Klavdija Tutte, kjer je
bila izklicna cena dela dva
tisoč petsto evrov, prodali
pa so jo za tisočaka več.

Celoten izkupiček dobrodel-
nega dogodka je bil devet ti-
soč evrov.
Ples je imel poleg razvedril-
ne tudi resno noto. Goste je
nagovoril župan Mestne ob-
čine Kranj Damijan Perne,
ki je bil vesel, da so se ga po-
vabljeni udeležili v tolikš-
nem številu in so med do-
godki tako sedaj že tradicio-

nalnem Županovemu teku,
ki vsako leto poteka na
Brdu, dodali še ples. 
Predstavili so prejemnika
donacije Fundacijo Vincen-
ca Drakslerja, dobrodelni
ples je odprl zanimiv kaba-
rejski nastop Marylin Mon-
roe in Franka Sinatre, za-
ključil pa nastop glasbene
skupine Victory.

Dobrodelni ples Povežimo
Kranj na Brdu
Mestna občina Kranj, Rotary club Kranj in Lions klub Kranj so združili moči in pripravili dobrodelni
ples, izkupiček pa namenili Fundaciji Vincenca Drakslerja za pomoč odvisnikom in njihovim svojcem. 

Suzana P. Kovačič

Kranj - Srbsko kulturno dru-
štvo Sveti Sava iz Kranja le-
tos praznuje dvajsetletnico
delovanja. Junija bodo pri-
pravili jubilejni koncert, še
pred tem se bodo udeležili
tekmovanja na 15. evropski
smotri srbske folklore iz dia-
spore, ki bo med 22. in 24.
majem v Brčkem; iz Slove-
nije se je na tekmovanje uvr-
stilo pet skupin, generalko
pod imenom Veliki koncert
srbske folklore bodo imeli
16. maja ob 17. uri v ljub-
ljanskih Križankah. 
KD Sveti Sava je najbolj pre-
poznavno po folklorni dejav-
nosti, imajo pa tudi pevsko,
literarno, športno in otroško
sekcijo. "Naš cilj je ohranja-
nje izvirnih izvedb narodnih
plesov in pesmi, ohranjanje
narodnih običajev in vzgoja
mladih. Vzdržujemo tudi sti-
ke s srbskimi društvi iz mati-
ce in drugih evropskih držav.
Še posebej smo ponosni na
zlato in bronasto plaketo, ki

smo ju prejeli za nastopa na
Evropski smotri srbske fol-
klore v diaspori v Sarajevu
2008 in Temišvaru 2009,"
je povedal predsednik dru-
štva Milić Gazibara. Med 23.
in 26. aprilom so bili na go-
stovanju v Mercatorjevih
centrih v Novem Sadu in v
Senti blizu Subotice.
"V jubilejnem letu se nam

je ponudila priložnost, da
rešimo prostorsko stisko.
Dogovarjamo se za najem
kletnih prostorov pod Mer-
catorjevo trgovino v Šorlije-
vem naselju. Največji fi-
nančni zalogaj bo protizvoč-
na izolacija z ustreznim pre-
zračevanjem in bomo zelo
hvaležni za donacije. Pri-
bližno polovico od skupaj
400 kvadratnih metrov
prostora bomo preuredili za
vaje, v drugi polovici bodo
večnamenski prostor za
hrambo narodnih noš,
manjša pisarna, toaletni
prostori in klubska prostor
za druženje," je razložil
predsednik. 

Jubilej društva Sveti Sava

Beno Fekonja, predsednik uprave Fundacije se je plesa
udeležil z življenjsko sopotnico Mojco Lozar, Vincenc
Draksler pa je zaplesal s soprogo Margit.Milić Gazibara, novi predsednik srbskega KD Sveti Sava.

Kranjski župan Damijan Perne  se ja na dobrodelni 
prireditvi na Brdu posvetil tudi damam, med njimi Nadi
Bogataj in seveda ženi Tanji. I Foto: Gorazd Kavčič
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PROGRAM PRIREDITEV V MESECU MAJU ZA MC KRANJ PRIMSKOVO
Petek, 7. maja, ob 17. uri
ŽONGLERSKE ŽOGICE - otroška delavnica
Ste se že preizkusili v žongliranju? S kolikimi žogicami vam
uspe žonglirati? S tremi, štirimi? Vas lahko zaposlijo v potu-
jočem cirkusu? ... Pridružite se nam, obljubljamo vam pra-
vo žonglersko poslastico

Sobota, 8. maja, ob 10. uri
Pomladna roštiljada v Mercatorju
Vse obiskovalce vabimo na prvo pomladno roštiljado, kjer
boste lahko prisluhnili zvokom zabavne glasbe ter pokusili
dobrote z roštilja: otroci bodo ustvarjali v kreativni otroški
slikarski delavnici.

Sobota, 8. maja, od 10. do 18. ure
Bakugan Battle Brawlers Turnir

Petek, 14. maja, ob 17. uri
NAVIJAŠKI REKVIZITI otroška delavnica
Svetovno nogometno prvenstvo je pred vrati ... Ali ste si že
pripravili navijaške rekvizite? Ni več kaj čakati, zavihajmo
rokave in se s skupnimi močmi lotimo dela!

Sobota, 15. maja, od 10. do 13. ure
Mercator center Kranj praznuje rojstni dan
Na parkirišču pred Mercator centrom bo prava zabava za
rojstni dan. Glasbeni gosti Mambo Kings bodo poskrbeli za
glasbeno vzdušje, Lumpijeva druščina pa za najmlajše
goste. Ta dan bomo posebej popestrili z veliko promocija-
mi in pokušinami, nagradili pa bomo tudi nakupe nad
50,00 evrov - s porcijo pečenega vola. Ob 12. uri pa bomo
slovesno zarezali v torto in jo razdelili obiskovalcem.

Torek, 18. maja, od 15. do 19. ure
Brezplačno slikanje z Duracellovim zajčkom

Torek, 4., in torek, 18. maja, ob 10. uri
Dobrote slovenskih kmetij

Četrtek 20. maja, in petek, 21. maja, od 17. do
20. ure
V prvi postavi - Strel na gol
Obeta se zabaven in atraktiven animacijski dogodek, kjer
boste lahko tudi sami pokazali svoje nogometne spret-
nosti, in to na čisto poseben način.
S sodelovanjem si boste lahko prislužili nagrade. Vabljeni.

Petek, 21. maja, ob 17. uri
POKALI ZA NAJBOLJŠE ŠPORTNIKE - otroška
delavnica
Zmagovalci si po napornih treningih in številnih odrekanjih
zaslužijo le najboljše! In to je: čisto pravi pozlačen pokal. 

Sobota, 22. maja, od 10. do 13. ure
Lumpijevi češnjevi kolački 
Maja dozorijo prve češnje. Lumpi kuhar vam bo pripravil
čudovite češnjeve kolačke, s katerimi se boste poslad-
kali, pobarvali svojo pobarvanko češenj in seveda zapeli
kakšno o češnjah. 

Petek, 28. maja, ob 17. uri
ZASTAVICE SREČE ZA NOGOMETNO PRVENSTVO -
otroška delavnica
Naši nogometaši končujejo priprave in pakirajo potovalke
za svetovno prvenstvo. Zaželimo jim koš športne sreče in
njihovo pot pospremimo z navijaškimi zastavicami.

Sobota, 29. maja, ob 10. uri
ŠTRUKLJI IN HARMONIKAR
Vsi obiskovalci vabljeni v naš Mercator center, kjer bomo
za vas kuhali majske orehove in jabolčne štruklje. Ob kuli-
nariki pa vas bo zabaval harmonikar, otroci se bodo igrali
v otroški delavnici. Vljudno vabljeni!

Delovni čas: od ponedeljka do sobote od 8.00 do 21.00 ure, nedelja - prazniki od 8.00 do 13.00 ure
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Vsako soboto od 9. do 14. ure:

EKOLOŠKA TRŽNICA
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Trgovina Tukano
S stare lokacije v centru Kranja smo se 15. aprila preselili v Mercator
center Primskovo. Na 150 m2 površine ponujamo več kot 4000 ra-
zličnih artiklov za male živali s področja akvaristike, teraristike, ribniške
opreme in seveda hrane in opreme za pse, mačke in ostale male hišne
ljubljenčke. Ponudba vključuje tudi več kot 350 različnih sort akvarijskih
rib in rastlin. 
Če se za nakup hišnega ljubljenčka šele odločate, vam lahko s prijazni-
mi in strokovnimi nasveti pomagamo pri odločitvi. Pri nas najdete ra-
zlične vrste ptic, kunce, morske prašičke, hrčke pa tudi bolj eksotične
živali, kot so pajki in različne vrste plazilcev. 

Bliža se poletje in z njim poletno veselje in tegobe. Posebno pozornost
pri ponudbi bomo posvečali zaščiti pred zunanjimi zajedalci kar vključu-
je zaščitne ovratnice, insekticidne spreje in šampone, ampule in eterič-
na olja kot naravna zaščita. Marsikdo se odloči svoj dopust preživeti s
svojim ljubljenčkom in svojo ponudbo smo prilagodili tudi temu. Naj bo
vaš dopust brezskrben.

Trgovina Tukano, poslovalnica MC Kranj Primskovo
www.tukano.si, trgovina.kranj@tukano.si, tel. 05/993 08 34

Zdravi in vitalni v poletje 2010
PharmaCare - največja izbira zdrave
prehrane in naravne kozmetike v Kranju. 
V prodajalni PharmaCare v Mercator centru na Primskovem
so pripravili celovito ponudbo za ohranjanje zdravja in
povečanje vaše vitalnosti v pomladnih dneh. Naši strokovni
sodelavci vam bodo svetovali, kako povečati energijo,
izboljšati počutje, razbremeniti organizem, izgubiti kilo-
grame in vas spremljali na poti, do večjega zadovoljstva in
boljšega počutja:

■ zdrava prehrana in ekološka živila,
■ naravna prehranska dopolnila,
■ dietetična živila,
■ naravna in organska kozmetika,
■ ekološka čistila,
■ zdravila brez recepta.

Mercator center Primskovo, 
Cesta Staneta žagarja 69, Kranj, 
Tel.: 04/204 32 02

FLORA se vse bolj uveljavlja s kakovostjo
na področju vrtnarstva, cvetličarstva in ure-
janja urbanega okolja. Cvetličarstvo se tako
ponaša z večletno tradicijo, ki jo skupaj z vi-
sokim nivojem kvalitete FLORA vsako leto
nadgrajuje v trgovini v centru Mercator. Izziv
nam predstavljajo zahtevni kupci, ki si želijo
brezhibno sveže cvetje in lončnice,
aranžirane v okrasnih lončkih in vazah, kot
tudi kakšnega drobnega darila - na primer
predmete slovenske domače obrti. 
Zaposleni se neprestano trudijo, da svojim
zvestim kupcem predstavijo vse novosti,
tako pri cvetju in lončnicah, kot tudi vse
trende v aranžiranju. Ekološko oza-
veščenost, ki jo pogosto enačimo z zeleno
barvo, zaposleni v Flori obarvamo s paleto
barv, zato je naš slogan: 
FLORA JE ZELENO V BARVAH!

PharmaCare - 
Specialist za 

RES zdravo življenje!

Flora d.o.o., Zg. Bitnje 133, 4209 Žabnica
Tel.:04/ 23 15 440
Fax: 04/ 23 15 441
www.flora.si, info@flora.si
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Prvi maj, praznik dela, je pri-
ložnost, da opozorimo delav-
stvo na posledice predlaga-
nih sprememb delovne,
zdravstvene, socialne in po-
kojninske zakonodaje, ki nam
jih prehitro in nepremišljeno
vsiljuje vlada. Pravice delav-
cev se bodo po sedanjih
predlogih, ki jim ostro na-
sprotujemo, močno znižale:
- manjše odpravnine (tudi

za več kot pet tisoč evrov),
- skrajšanje odpovednih

rokov (lažje odpuščanje),
- daljše delovne dobe (pol-

na pokojnina za moške šele
pri 65 letih in za ženske pri
63 letih).

Razen teh so napovedni do-
datni predlogi, s katerimi
bodo prizadeti vsi zaposleni
v Sloveniji, saj jim želi država
ukiniti:
- plačan 30-minutni odmor

za malico,
- plačano malico na delo-

vnem mestu,
- plačilo prevoza na delo,
- regres za letni dopust,
- plačilo prvega dneva bol-

niške odsotnosti (največ-
krat ga koristijo mlade ma-
mice za nego bolnega
otroka),

- plačilo bolniške zaradi
poškodb pod posebnimi
pogoji,

- denarne socialne pomoči
osebam, ki odklonijo
sprejetje vsakršnega
dela,

- sprememba socialne za-
konodaje govori tudi o
odtujitvi nepremičnine
(stanovanja, hiše) osebam,
ki bi zaradi prenizke pokoj-
nine prejemal še varstveni

dodatek (njihovi nasledniki
bi ostali brez dediščine).

Vse državljane zato v Zvezi
svobodnih sindikatov Slove-
nije pozivamo, da smo odgo-
vorni in razsodni pri zaščiti pri-
borjenih pravic in v primeru
skrajnega sredstva za zaščito
delavskih interesov - referen-
duma, vsi državljani prispeva-
mo podporo s podpisom
overjenim na upravni enoti.

Sindikalno delo je v zadnjih
dveh letih, tudi zaradi naših
stališč, da se pravice iz dela
ne smejo krčiti, mnogokrat
deležno kritik in omadeževa-
nja. Upamo, da se zaposleni
še zavedajo pomena sindi-
kalnega boja. Sindikat ni in-
stitucija, ki bi bila sama sebi
namen, ampak je celo edina
institucija, ki ščiti in zastopa
delavce v državi, kjer je delo-
vno aktiven državljan vreden

vse manj. Moč sindikata je
odvisna tudi od podpore
vsakega člana. Napačno je
razmišljanje, da posameznik
ne more vplivati na predla-
gane spremembe, na pogoje
in plačilo svojega dela. Vsak
za sebe zares težko vpliva na
težave, množica, združena v
sindikatu, pa je močna. Nič
se ne bo uredilo samo od
sebe. Vse si bomo zaposleni
morali izboriti sami!
V ZSSS, območni organizaci-
ji Gorenjske, zato pozivamo
vse, ki jim ni vseeno za la-
sten jutri in želijo vplivati na
bodoče pravice delavcev,
upokojencev in brezposel-
nih državljanov, da se nam
pridružijo. Skupaj bomo v
boju proti nesprejemljivim
posegom katerekoli vlade
lahko storili le, če boste tudi
Vi postali naš član! Član sin-
dikata lahko postane vsak,
tudi anonimno, ne da bi za
to vedel vaš delodajalec. Po-
leg posameznikov se nam
lahko pridružijo tudi v pod-
jetjih, kjer organiziranega
sindikata še ni. Z našo po-
močjo ga boste lahko orga-
nizirali, saj gre za eno temelj-
nih pravic vsakega zaposle-
nega v Republiki Sloveniji. 

Zakaj članstvo v sindika-
tu? Ker se lahko le združeni
uspešno upremo krutemu
kapitalizmu, ki proizvaja ne-
normalno bogate posamez-
nike in vse manj plačane de-
lavce, ki imajo vedno manj
pravic. Za zgled vsem so lah-
ko močni panožni sindikati
zdravnikov ali sodnikov, kjer
so skoraj vsi zaposleni vklju-
čeni v sindikat in so si v za-
dnjih letih izborili dodatne
boljše pogoje dela in boljša
plačila. Skupaj lahko storimo
več!

Združimo se in postavimo
svoje pogoje, od katerih
delavci ne bomo odstopa-
li! V nasprotnem nas bodo
lastniki kapitala in politiki
iz mandata v mandat ved-
no bolj izkoriščali in zasuž-
njevali!

David Švarc

Pred nami je prvomajsko
praznovanje praznika dela. Z
veseljem in ponosom ga
bomo tudi letos, kljub tež-
kim kriznim časom, prazno-
vali tudi v gorenjski območ-
ni organizaciji Zveze svo-
bodnih sindikatov Slovenije.
Zadnje mesece nam skrbi ne
povzroča le finančno-gospo-
darska kriza, ob prazniku
dela bo priložnost, da bomo
več spregovorili tudi o po-
ložaju delavstva. Tudi o tem,
da posledice krize najbolj
čutijo delavci, čeprav so jo
zakrivili povsem drugi. 
Tudi v našem sindikatu se
zavedamo nujnosti reform,
zavračamo pa način in hi-
trost s katerim se jih je lotila
vlada. Kaže, da sta si sedanja
vlada in ministrstvo za delo
zadala sprejem za vsako
ceno in enostransko, ne pa
na način, ki ga pozna vsa leta
samostojne Slovenije - s so-
cialnim dialogom. Tako smo
delovno zakonodajo sprejeli
13 let po osamosvojitvi, po-

kojninsko deset let po osa-
mosvojitvi,..., epilog vseh pa
je pozitiven učinek za vse so-
delujoče partnerje. In sedaj?
Z ukinitvijo dialoga je konec
upanja, da bodo reforme
sprejemljive za delavce. 
Hitrost sprejemanja je naš
drugi očitek vladi. Ta delav-
ce spravlja v veliko negoto-
vost, zato iščejo izhode na
račun prezgodnjih odhodov
med upokojence. Kako pa
naj bodo motivirani, da bi
opravili svojih 38 oziroma 40
let dela s ponosom? Menim,
da se bo zaradi hitrega upo-
kojevanja pokojninski si-
stem lahko res sesul. Žal se
enak trend in tempo kaže
tudi pri drugih napovedanih
reformah. Ob prevelikem
številu reform je pričakovati,
da mnogo delavcev ne bo
uspelo slediti spremembam,
ki jih napovedujejo v delo-
vni, zdravstveni in socialni
zakonodaji. Slednje drastič-
no jemljejo pravice delavcev
in študentov in tudi drugim.

Vlada jih spravlja v položaj,
ko socialna država ne more
več obstajati.
Kljub vsemu naštetemu. Prvi
maj je priložnost, da se na
skupnem praznovanju po-
govorimo o prihodnosti, se
utrdimo v našem prepriča-
nju, da bomo skupaj sprejeli
takšne reforme, ki bodo po
meri vsem, tudi delavcev in
se v družbi tudi poveselimo.
Pridružite se nam na sreča-
nju na Križni gori nad Škofjo
Loko, kjer boste imeli tudi
možnost vzpostavitve kon-
takta (informacije o delova-
nju) in včlanjevanja v sindi-
kat.
Zaradi velikega obsega in
zahtevnosti varovanja de-
lavskih pravic smo imeli vča-
sih tudi težave pri vzpostav-
ljanju prvega stika z novimi
člani. V sindikatu smo se v ta
namen pomladili in vam s
tem ponujamo boljši in hi-
trejši dostop do včlanitve v
sindikat. David Švarc je naš
novi sodelavec, ki vam bo na

razpolago za vsa vprašanja
glede včlanitve in ostalih
problemov. Dobite ga na
številki (031) 418-397. Poleg
brezplačne pravne pomoči
svojim članom ponujamo
tudi sodelovanje v pogaja-
njih pri reševanju proble-
mov z delodajalci,...

Romana Oman

Združimo se, preden bo prepozno!
Marsikdo meni, da sindikatov v Sloveniji ali v svetu sploh ne potrebujemo. Žal ti pozabljajo, da so bili na začetku kapi-
talizma delavci skoraj brez pravic in s pičlimi mezdami. Danes je drugače, številne reforme pa kažejo, da se brez
močnega partnerja na delojemalski strani vračamo več desetletij nazaj.

OBMOČNA ORGANIZACIJA ZSSS GORENJSKE

Borili se bomo za pravice delavcev

ZVEZA SVOBODNIH SINDIKATOV SLOVENIJE
Območna organizacija Gorenjske

v a b i n a
28. prvomajsko srečanje na Križni gori

1. maja 2010 ob 11. uri

Slavnostni govornik bo g. OSKAR KOMAC,
Sekretar Sindikata delavcev gradbenih dejavnosti

v Zvezi svobodnih sindikatov Slovenije.

V kulturnem programu bodo sodelovali:

MESTNI PIHALNI ORKESTER ŠKOFJA LOKA,
ki ga vodi Roman Grabner,

FOLKLORNA SKUPINA ZALA ŽIROVSKI VRH.

Program bo povezovala in oblikovala
Jana Jenko.

Za dobro razpoloženje bo do 18. ure skrbel
ansambel STRMINA,

za gostinsko ponudbo pa Lovska družina 
Križna Gora in Mesarija Štajnbirt.

VABLJENI!
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Z močnim članstvom se lahko upremo napovedanemu krnjenju delavskih pravic. 

Romana Oman, 
sekretarka Območne 
organizacije 
ZSSS Gorenjske

David Švarc

Brezplačna pravna pomoč
Območna organizacija ZSSS Gorenj-
ske deluje v starem delu mesta Kra-
nja, v stavbi Pošte. Svojo pisarno
imajo tudi v Škofji Loki v Domu Zve-
ze borcev ( Kidričeva 1), na Jeseni-
cah na Cesti maršala Tita in Tržiču,

na Trgu svobode 18 . Zaposleni skr-
bijo za delo s številnim članstvom v
23 poklicnih sindikalnih enotah. Od-
vetnik Igor Pišek je njihov pogodbe-
ni sodelavec, ki članom nudi pravno
pomoč in jih brezplačno zastopa v

sporih na sodišču. Medtem ko so
sindikalisti na voljo vsak dan, je Pi-
šek na voljo ob ponedeljkih v Kra-
nju, Škofji Loki in na Jesenicah, osta-
le dni pa ga lahko pokličete po tele-
fonu. 




